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سخنگوی کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس خبر داد:

 مصوبه کمیسیون قضایی مجلس 
در مورد افزایش بودجه قوه قضائیه

توسط شرکت دانش بنیان ایرانی انجام شد؛

 موفقیت در اجرای هوشمند پروژه 
مدیریت پسماند صنایع

سخنگوی کمیسیون اجتماعی مجلس خبر داد:

موافقت رئیس جمهور با پیشنهاد رئیس 
مجلس بازگشت ساعت کاری به روال عادی
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سرمربی جدید تیم فوتبال ذوب آهن اصفهان:

 تیم فوتبال ذوب آهن با برنامه ریزی 
سه ساله می تواند به آسیا بازگردد

چهره روز

مدیرکل امور مالیاتی استان اصفهان:

۸۰ درصد از سهمیه مالیاتی امسال 
استان اصفهان وصول شد
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مدیرکل امور مالیاتی استان اصفهان گفت: ۸۰ درصد از سهمیه 
تعیین شده برای سه ماهه نخست امسال استان در موضوع مالیات 

بر ارزش افزوده و مالیات های مستقیم محقق شده است...

وقوع حریق بزرگترین مجموعه سازنده لوازم خانگی کشور بخیر گذشت؛

انتخاب آتش این بار »انتخاب«
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منبع: ایمنا
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مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان هشدار داد:

تخلیه کامل آبخوان های دشت اصفهان تا سال ۱۴۰۹

شـکی نیسـت که آمـار و اطلاعـات، برنامه ریزی  
و مدیریـت سـه حلقـه مهـم توسـعه اسـت، بدون 
در دسـت داشـتن آمـار کافـی، دقیـق و به هنگام، 
سیاسـت گذاری، برنامه ریـزی، تعییـن اهـداف، 
راهکارهـا و فعالیت هـا و در نهایـت ارزیابـی نتایج 

مربوطـه امکان پذیـر نخواهـد بـود.
بـرای  شـاخص  اساسـی ترین  برنامه ریـزی 
مدیریـت به شـمار مـی رود کـه پیش نیـاز اصلی 
بـرای برنامه ریـزی برخـورداری از »آمـار و 

اطلاعـات« اسـت، البتـه اطلاعـات و داده هایـی 
که به روز باشـد. اینکـه آمار و اطلاعات یکسـری 
اعـداد و ارقام بی شـماری هسـتند که تنهـا برای 
پـر کـردن صفحـات آنهـا را گـرداوری می کننـد 
تجسم غلطی اسـت، اما متأسـفانه در نگاه بخش 
کوچکی از مدیران این موضوع مشـهود اسـت در 
حالـی که آمـار زیربنای تمـام حرکت هایی اسـت 
کـه در سـازمان انجـام می شـود و در صورتی که 
آمـار قابل اطمینـان در سـازمان وجـود نداشـته 

باشـد، برنامه ریـزی بـا مشـکل روبـه رو شـده و 
امکانـات موجود در مسـیر درسـت بـه کار گرفته 

نخواهد شـد.
مدیریت شـهری نیز ترکیبـی پیچیده از شـرایط و 
پدیده های مختلف اجتماعی، اقتصادی، سیاسـی، 
امنیتـی، فرهنگـی و... اسـت کـه اداره مؤثـر آنهـا 
مسـتلزم توانایـی و شـرایط ویـژه ای اسـت و آمار 
و برنامه ریـزی، یکـی از ابزارهـا و مکانیزم هـای 

بنیـادی تحقق آن اسـت.

آمار و اطلاعات، برنامه ریزی و مدیریت؛
حلقه های مهم توسعه را متصل و علمی کنیم

شیوا احمد زاده
سرمقالـــه

محقق و مستندساز حوزه شهر

ISFAHAN
NEWS

قیمت 7000 تومان

تقسیم کارهای خانه با همسر

How to Keep Housework 
From Hurting Your 

Marriage
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اداره کل ورزش و جوانان استان اصفهان در نظر دارد در اجراى ماده 27 قانون الحاق 2 و دستورالعمل هاى مربوطه نسبت به احداث و توسعه 
و بازسازى اساسى دو پروژه ورزشى اشاره شده در جدول ذیل را با مشارکت بخش خصوصى انجام و به بهره بردارى برساند. لذا متقاضیان 
محترم براى آگاهى از شرایط واگذارى و ملاحظه اسناد و مدارك و همچنین مطالعه دقیق دفترچه فنى و اقتصادى (گزارش تصمیم به واگذارى) 
به سایت سامانه تدارك الکترونیک دولت (ستاد) به آدرس www.setadiran.ir مراجعه و با بررسى کلیه جوانب موضوع در صورت تمایل 

در فراخوان مذکور شرکت نمایند.
توضیحات ضرورى و مهم:

1- شرکت نمودن در فراخوان و ارایه پیشنهاد به منزله قبول نمودن شرایط مقرر در فراخوان مى باشد.
2- اداره کل ورزش و جوانان که من بعد سرمایه پذیر نامیده مى شود در قبول یا رد یک یا کلیه پیشنهادات مختار مى باشد.

3- به پیشنهادات مخدوش و فاقد سپرده شرکت در فراخوان ترتیب اثر داده نخواهد شد.
4- در صورت انصراف برنده از انعقاد قرارداد حداکثر ظرف یک ماه سپرده به نفع دولت ضبط خواهد شد.

5- مسئولیت کلیه ریسک هاى سرمایه گذارى به عهده سرمایه گذار مى باشد. لذا سرمایه گذار باید تدابیر لازم را بعمل آورد.
6- شرایط و سایر اسناد بارگذارى شده در سایت معتبر و ملاك عمل براى فرایند واگذارى مى باشد. لذا سرمایه گذار محترم با مطالعه دقیق 

اقدام به شرکت در فراخوان نماید.
7- تضامین مرتبط شامل تضمین شرکت در فراخوان، تضمین دوره ساخت و توسعه، تضمین دوره بهره بردارى و تضمین دوره انتقال مى باشد 

که سقف هر کدام در جدول ذیل اعلام گردیده است.
8- کلیه تضامین بصورت تضمین بانکى در وجه سرمایه پذیر اخذ مى گردد و قبل از آزادسازى هر یک از تضامین تضمین بعدى اخذ خواهد شد.

9- تضامین به شماره IR32010004061005507670583 – 990128561214000260396411416998 نزد بانک مرکزى جمهورى اسلامى 
ایران به نام سرمایه پذیر (اداره کل ورزش و جوانان استان اصفهان) صادر و اخذ مى گردد.

10- متقاضیان مى توانند با هماهنگى از پروژه بازدید نمایند و همچنین مى توانند با ارائه کارت شناسایى در جلسه بازگشایى پاکات شرکت 
نمایند.

11- متقاضیان باید مراحل ثبت نام در سایت مذکور را براى دریافت امضاء الکترونیک محقق نمایند.
12- امضاء کلیه صفحات قرارداد و شرایط براى متقاضى الزامى مى باشد و باید امضاء شده در پاکت ب قرار گیرد.

13- مهلت دریافت اسناد و مدارك از سایت از تاریخ 1402/4/11 لغایت تاریخ 1402/4/21 تا ساعت 7 عصر
14- مهلت ارایه پیشنهاد از مورخ 1402/4/21 لغایت 1402/5/1 ساعت 12 ظهر مى باشد.

15- تاریخ بازگشایى پاکات روز دوشنبه مورخ 1402/5/2 ساعت 9 صبح مى باشد.
16- تاریخ انتشار در سایت روز یکشنبه تاریخ 1402/4/11 مى باشد.

17- شایان ذکر است هر گونه اطلاع رسانى یا اصلاح از طریق سایت انجام مى گیرد و متقاضیان موظفند تا آخرین روز مهلت به سامانه مراجعه 
نمایند و کسب اطلاع کنند. بدیهى است عواقب عدم اطلاع از آخرین تغییرات به عهده ایشان است.

تبصره: اطلاعات دستگاه برگزار کننده فراخوان در خصوص اطلاعات بیشتر اسناد و ارایه پاکت الف:
آدرس: اصفهان، خیابان آبشار سوم، بعد از پل غدیر، اداره کل ورزش و جوانان استان اصفهان تلفن 36308212

نام ردیف
عنوان پروژهشهرستان

برآورد هزینه 
به میلیون 

ریال

تضمین شرکت در 
فراخوان

تضمین دوره 
ساخت و 

توسعه

تضمین دوره 
بهره بردارى

تضمین دوره 
انتقال

مدت بهره 
بردارى

گلپایگان1

استخر 
سرپوشیده 

و سالن 
بدنسازى 

جانبى

 510/935
5 درصد مبلغ 

برآورد 26 میلیارد 
ریال

10 درصد 
مبلغ برآورد 
52 میلیارد 

ریال

15 درصد 
مبلغ برآورد 
78 میلیارد 

ریال

10 درصد 
مبلغ برآورد 
52 میلیارد 

ریال

26 سال و 
7 ماه

نایین2
بازسازى 

سالن رزمى و 
پارکور

7/514
5 درصد مبلغ 

برآورد 37 میلیون 
ریال

10 درصد 
مبلغ برآورد 
75 میلیون 

ریال

15 درصد 
مبلغ برآورد 
113 میلیون 

ریال

10 درصد 
مبلغ برآورد 
75 میلیون 

ریال

29/5 سال

آگهى فراخوان عمومى

شناسه آگهى: 1520204

روابط عمومى شرکت برق منطقه اى اصفهان

آگهى مزایده فروش دو قطعه زمین 
با کاربرى مسکونى واقع در خیابان استاد نعمت اله

شهردارى جوشقان قالى در نظر دارد به استناد صورتجلسه شماره 61 مورخ 1402/3/12 شوراى اسلامى شهر جوشقان قالى، نسبت 
به فروش دو قطعه زمین با کاربرى مسکونى واقع در جوشقان قالى داراى سند تک برگ از طریق برگزارى مزایده اقدام نماید. 
متقاضیان مى توانند از روز چهارشنبه 1402/4/7 تا پایان ساعت ادارى دوشنبه 1402/4/19 همه روزه تا ساعت 13:30 به شهردارى 

جوشقان قالى واحد مالى مراجعه نمایند. 
تلفن تماس: 031-55662102

على نیکبخت - شهردار جوشقان قالى

نوبت اول

شناسه آگهى: 1520087

pwa.agahinaslefarda.ir
قابل توجه شهروندان گرامى آیا مى دانید با مفقود شدن مدارك شناسایى خود ممکن 

است شما به عنوان مجرم شناخته شوید؟
تلفن دفتر مرکز تهران: 88016649 - 88356308-  021          

فاکس: 88353297- 021
روابط عمومى: 021-88356281   

 امور شهرستان ها:031-32274694  
موبایل:09131130553

فاکس: 031-32274511

نوبت اول
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فرزانه مستاجران
سرمقالـــه
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روابط عمومی شرکت برق منطقه ای اصفهان

نوبت دوم



در شـــهر

Isfahan News

گزارش

 خبر

معاون پیشگیری اداره کل 
بهزیستی استان اصفهان:

سن مصرف مواد مخدر 
صنعتی در اصفهان رو 

به کاهش است
معاون پیشگیری اداره کل بهزیستی استان 
اصفهان از کاهش سن مصرف کنندگان 
مواد مخدر صنعتی در این منطقه خبر داد 
و گفت: سن مصرف این نوع مواد به زیر ۱۸ 

سال رسیده است.
سمیه کریمی افزود: پذیرش )نفرخدمت( 
درمان اعتیاد درمراکز زنان بهزیستی سال 
گذشته در استان اصفهان رشد زیادی داشت و 
خدمت افزون تری در این خصوص ارائه شده 
است، چنانچه پژوهش های مراکز درمانی زیر 
نظر بهزیستی نیز موید این است که استفاده 
از سیگار در سن کم، خطر ابتلا مواد مخدر 

در نوجوانان و جوانان را افزایش داده است.
بهزیستی  کل  اداره  پیشگیری  معاون 
استان اصفهان تصریح کرد: علاوه بر این 
در آرایشگاه ها و نیز باشگاه های ورزشی 
فعالیت هایی از نوع خدمات لاغری و تجویز 
قرص لاغری و همچنین استفاده از وسایل 
تیز و برنده برای امور زیبایی و خطر ابتلا به 

بیماری واگیردار بیشتر شده است.
وی ادامه داد: به عنوان مثال هاشور ابرو و 
تتوهای ابرو و بدن و زخم ناشی از آن احتمال 

نفوذ برخی بیماری ها را بیشتر کرده است.
معاون پیشگیری اداره کل بهزیستی استان 
اصفهان از رونمایی نمایشگاه مجازی "سای 
آپ ویژه" پیشگیری از اعتیاد توسط بهزیستی 
استان اصفهان خبر داد و گفت: با در نظر 
گرفتن مشکلات یاد شده" نرم افزار کاربردی 
سایه"، تولید شده در مرکز تولید محتوای 
معاونت پیشگیری با هدف آگاه سازی و ارائه 
خدمات پیشگیرانه به جامعه هدف در هفته 

مبارزه با مواد مخدر رونمایی شد.
کریمی بیان داشت: تمامی خدمات ارائه شده 
در این نرم افزار برای گوشی همراه به صورت 
وب آپ طراحی شده و استفاده آن برای 

عموم آزاد و رایگان است.
وی مهمتریـن امکانـات این نـرم افـزار را 
نمایشـگاه مجـازی پیشـگیری از اعتیـاد، 
برگـزاری مسـابقه )جایـزه(، پیام هـای 
پیشـگیری از اعتیـاد، درخواسـت مـدرس 
آموزشـی و مشـاوره تلفنـی عنـوان کـرد 
و گفـت: نصـب ایـن اپلیکیشـن از طریق 
نشـانی آپ سـایه نمایشـگاه مجـازی بـه 
آدرس https://sayehapp.ir میسـر 

اسـت.
وی همچنیـن از افتتـاح ۲ مرکزسـیار بـه 
منظـور کاهـش آسـیب های اجتماعـی 
یکـی در منطقـه "حصـه" و دیگـری یک 
مرکـز کشـوری در روسـتای "مهرنجـان 
فلاورجان" از محل اعتبارات سـازمان ملل 

متحـد )UN( خبـرداد.
کریمـی بیـان داشـت: در ایـن مراکـز 
آسـیب های ناشـی از افـراد بـی خانمـان، 
کارتن خواب و بیغوله نشـین معتاد بررسی 
و خدماتـی از قبیـل مصـرف غـذای گرم، 
آب، چـای، نظافت و لـوازم بهداشـتی ارائه 

می شـود.

تخصیص خوابگاه به دانشجویان 
صنعتی تابع تصمیم کمیته اسکان

معاون دانشجویی دانشگاه صنعتی اصفهان عنوان کرد:

معاون دانشجویی دانشگاه صنعتی اصفهان گفت: تخصیص 
خوابگاه به دانشجویان تحصیلات تکمیلی این دانشگاه در 
تابستان امسال مشروط به تأیید استاد راهنما و دانشکده و 

تصمیم کمیته اسکان است.

ــلاغ شــیوه نامــه  ــا اب دانشــگاه صنعتــی اصفهــان در تابســتان امســال ب
ــلام  ــتان ۱۴۰۲ اع ــی در تابس ــلات تکمیل ــجویان تحصی ــکان دانش اس
کــرد کــه ایــن دســتورالعمل بــا توجــه بــه مشــکل احتمالــی پیــش رو در 
مصــرف آب و همچنیــن مصــرف بهینــه انــرژی و با هــدف برنامــه ریزی 
بهتــر و هدفمندســازی انجــام مراحــل پژوهــش دانشــجویان تحصیلات 

تکمیلــی تدویــن شــده اســت.
ــی در  ــجویان کارشناس ــکان دانش ــکان اس ــه، ام ــیوه نام ــن ش ــق ای طب
خوابــگاه در تابســتان امســال وجــود نــدارد و اســکان دانشــجویان دکتــرا 
ــکان  ــاله و اس ــا رس ــی ۲ ی ــع پژوهش ــاع از جام ــی دف ــور آمادگ به منظ
ــازه  ــان نامــه در ب ــه دفــاع از پای دانشــجویان کارشناســی ارشــد منــوط ب

تابســتان ۱۴۰۲ امکان پذیــر اســت.
از طرفــی برخــی از دانشــجویان ایــن دانشــگاه بــه خبرنــگار ایرنــا گفتنــد 
ــجویان  ــی از دانش ــداد کم ــد، تع ــه جدی ــیوه نام ــه ش ــه ب ــا توج ــه ب ک
ــگاه را در تابســتان امســال  تحصیــلات تکمیلــی اجــازه اســکان در خواب
پیــدا کردنــد و بــه همیــن دلیــل برخــی از دانشــجویان ناچــار هســتند که 

ــد. ــا کنن ــه کاره ره ــود را نیم ــه خ ــان نام ــای پای آزمایش ه
معـاون دانشـجویی دانشـگاه صنعتـی اصفهـان در پاسـخ بـه خبرنـگار 
ایرنـا درباره ایـن موضـوع گفـت: محدودیـت در منابـع آب و صرفه جویی 
در مصرف بـرق و مشـکلاتی کـه ایـن محدودیـت بـا توجه به سـکونت 
خانواده های اسـتادان، کارکنـان و دانشـجویان متأهل در داخل دانشـگاه 
در سال گذشـته ایجاد کرد سـبب شـد که این دانشگاه در تابسـتان ۱۴۰۲ 
خوابگاه مجـردی را در اختیـار دانشـجویان تحصیلات تکمیلی قـرار دهد 

تا خللـی در امـر پژوهـش ایجاد نشـود.
ســعید آجلــی بــا بیــان اینکــه اســکان دانشــجویان تحصیــلات تکمیلــی 
با تأییــد اســتاد راهنمــا، دانشــکده و کمیته اســکان بــه همه دانشــجویان 
واجــد شــرایط اختصــاص یافتــه اســت، افــزود: فرصــت اعتــراض وجــود 

دارد و مــوارد دریافتــی، مجــدد در کمیتــه اســکان بررســی می شــود.
وی با اشاره به اینکه شرایط عمومی و اختصاصی تخصیص خوابگاه بر اساس 
دستورالعملی که توسط شورای دانشگاه در ۲۱ خرداد امسال تصویب شد 
انجام می شود، خاطرنشان کرد: این شرایط شامل اسکان دانشجویان دکترا 
به منظور آمادگی دفاع از جامع پژوهشی ۲ یا رساله، دانشجویان کارشناسی 
ارشد برای دفاع از پایان نامه خود و دانشجویان تحصیلات تکمیلی که با 

موجود زنده کار می کنند و با تشخیص استاد راهنماست.
آجلـی تصریح کـرد: اعضـای شـورای دانشـگاه صنعتـی اصفهـان تاکید 
کرده انـد که همه سـاکنان دانشـگاه موظـف به صرفـه جویـی حداکثری 
در مصرف آب در تابسـتان هسـتند و در بازه اسـکان دانشـجویان احتمال 
قطعی آب و بـرق دور از انتظار نیسـت. به گـزارش ایرنـا، مدیریت خدمات 
آموزشـی دانشـگاه صنعتی اصفهان نیـز روز پنجـم تیر امسـال اعلام کرد 
که به دلیـل عدم امکان برگـزاری کلاس هـای حضوری، ترم تابسـتان در 
سـال ۱۴۰۲ در این دانشـگاه برگزار نمی شـود. دانشـگاه صنعتی اصفهان 
با حدود ۱۰ هزار دانشـجو و ۵۰۰ عضـو هیات علمی یکی از دانشـگاه های 
برتر کشـور اسـت. دانشـگاه اصفهان نیز چنـد روز پیش اعلام کـرد که در 

ایـن دانشـگاه ترم تابسـتان ۱۴۰۲ برگزار نخواهد شـد.

امین رضایی روز چهارشنبه بزرگترین 

مجموعه سازنده لوازم خانگی کشور دچار 
حریق شد که خوشبختانه تلفات جانی نداشت و 
طبق اعلام مدیرکل مدیریت بحران استانداری 
اصفهان دودگرفتگی و مصدومیت ۱۶ نفر در پی 
حریق انبار کارخانه اسنوا اتفاق افتاد. مدیرکل 
مدیریت بحران استانداری اصفهان گفت: 
آتش سوزی در انبار قطعات گروه صنعتی واحد 
صنعتی »انتخاب« در شهرک صنعتی مورچه 
خورت با کمک نیروهای آتش نشانی و امدادی 

از تمام شهرهای اطراف در حال مهار است.
منصور شیشه فروش در گفت و گو با ایرنا افزود: 
تیم های آتش نشانی از شهرداری های اصفهان، 
شاهین شهر، پالایشگاه و شهرک صنعتی به 
محل اعزام شدند. همچنین سخنگوی اورژانس 
و فوریت های پزشکی اصفهان گفت: وضعیت 
عمومی مصدومان حادثه آتش سوزی کارخانه 
لوازم خانگی اسنوا واقع در شهرک صنعتی 

مورچه خورت استان اصفهان مساعد است.
عباس عابدی اظهارداشت: وضعیت تمامی 

مصدومان پایدار و خوب است و خوشبختانه 
مصدوم با شرایط وخیم وجود ندارد.

وی ادامه داد: یک مصدوم دچار سوختگی 
در ناحیه صورت و دیگر مصدومان با سایر 
مشکلات )دودگرفتگی، حالات روحی عصبی 

بدلیل سانحه( مواجه هستند.
به گفته سخنگوی اورژانس و فوریتهای 
پزشکی اصفهان این حادثه ۲۳ نفر مصدوم 
نشانی و  )همگی کارکنان پرسنل آتش 
سایر پرسنل کارخانه( داشت. گروه صنعتی 

»انتخاب« با داشتن شش کارخانه تولیدی، 
به مثابه بزرگترین مجموعه سازنده لوازم 
خانگی کشور و برخوردار از برندهایی نظیر 
اسنوا بعنوان برند ملی لوازم خانگی، در شهرک 
صنعتی مورچه خورت در ۴۵ کیلومتری شمال 
اصفهان قرار دارد. گروه صنعتی انتخاب در ابتدا 
با نام »اسنوا« و بعنوان یکی از شرکت های 
تولیدکننده لوازم خانگی کشور در سال ۱۳۸۴ 
تأسیس شد. این کارخانه در فضایی به مساحت 

۲۵ هزار مترمربع فعالیت می کند.

وقوع حریق بزرگترین مجموعه سازنده لوازم خانگی کشور بخیر گذشت؛

انتخاب آتش این بار »انتخاب«

سرمربی جدید تیم فوتبال ذوب آهن اصفهان گفت: این 
تیم با برنامه ریزی سه ساله باز هم می تواند به آسیا که 
پیش تر سابقه درخشش در آن را داشته است، بازگردد. 
محمد ربیعی در مراسم معارفه سرمربی فوتبال ذوب 
آهن اصفهان اظهارداشت: این تیم با پشتوانه هواداران 
خود و حمایت تمام اعضا و تلاشگران کارخانه قادر است 

نتایج مناسبی کسب کند.
وی ادامه داد: اگرچه ظرفیت آکادمی تیم ذوب آهن 
اصفهان بسیار بالاست اما باید در موضوع نگهداشت 
بازیکنان و یا جذب اعضای جدید اقدام ویژه داشته باشیم.
سرمربی ذوب آهن تصریح کرد: فوتبال مقوله ای به شمار 
می رود که دستیابی به اهداف در آن مستلزم برنامه ریزی 

و زمان است و ما نیز از این مهم مستثنی نیستیم.
ربیعی به اهمیت »رویش باورها« در مجموعه باشگاه 
و تیم اشاره و اضافه کرد: برای پیشرفت تیم همه باید 
دست به دست هم بدهیم. وی با اشاره به برنامه خود در 

خصوص ترکیب تیم، اظهار داشت: در ترکیب تیم سعی 
شده که تلفیقی از جوانان و بزرگسالان داشته باشیم که 
بتوانیم تیم منسجم و قوی را راهی مسابقات لیگ برتر 
بکنیم. سرمربی جدید ذوب آهن با اشاره به اهمیت زمان 
و صرف وقت گفت: باید در ایام پیش رو روزانه ۱۵ ساعت 
برای حصول نتایج کار کنیم. وی تصریح کرد: قولی که 
اکنون می توانم بدهم این است که با تمام وجود کار کرده 

تا بتوانیم دل مردم اصفهان را شاد کنیم.
ربیعی با اشاره به نوع قرارداد خود با باشگاه ذوب آهن، 
اظهار داشت: باشگاه علاقه مند به بستن قرارداد بلندمدت 
بود که جای تشکر دارد، اما در نهایت تصمیم گرفته 
شد، قرارداد یکساله باشد تا در پایان فصل با توجه به 
نتایج تصمیم گیری شود. وی همچنین با بیان اینکه 
درخصوص جذب بازیکن خارجی قانون موجود را مد 
نظر قرار داریم تصریح کرد: با توجه به بودجه و توانمندی 
باشگاه سعی داریم از این فرصت به بهترین نحو استفاده 

شود. سرمربی ذوب آهن ادامه داد: سعی ما برآنست که با 
توجه به شرایط موجود و بودجه ای باشگاه تیم خوبی بسته 
شود و لیست خروجی های تیم را به باشگاه تحویل داده ام.

وی شروع تمرینات تیم فوتبال ذوب آهن را دوشنبه 
آینده اعلام کرد و گفت: اولین اردوی تیم در شهرچادگان 

برگزار می شود.
ربیعی در پایان با اشاره به گمانه زنی ها در خصوص مبلغ 
قرارداد خود با باشگاه ذوب آهن، تاکید کرد: به رغم 
پیشنهادات متعدد از چندین باشگاه لیگ برتری از جمله 
استقلال، انتخابم باشگاه ذوب آهن بود و رقم قراردادم 

بسیار پایین تر از گمانه زنی های رسانه ای است.
مراسم معارفه محمد ربیعی سرمربی تیم فوتبال ذوب 
آهن اصفهان امروز در مجموعه ورزشی قایقرانی این 
باشگاه با حضور معاونان و مدیران کارخانه و باشگاه 
برگزار شد. قرارداد ربیعی با تیم فوتبال ذوب آهن اصفهان 

یکساله است.

 تیم فوتبال 
ذوب آهن با 
برنامه ریزی سه 
ساله می تواند به 
آسیا بازگردد

سرمربی جدید 
 تیم فوتبال 
ذوب آهن 
اصفهان:

نشست تبیین اولویت های تمدنی دوازده گانه در مقایسه با اهداف هفده گانه سند توسعه پایدار ۲۰۳۰ برگزار شد؛

لزوم بازتعریف وظایف حوزه های علمیه بر اساس شرایط
دبیر شورای راهبردی الگوی پیشرفت 
اسلامی گفت: حوزه های علمیه 
بعنوان مرجع فکر و فقه در جامعه باید 
وظایف خود را بر اساس شرایط روز 
کشور بازتعریف کنند زیرا نظام مقدس 
جمهوری اسلامی بشدت به نظرها و 

ایده های جدید نیاز دارد.
علی  والمسلمین  حجت الاسلام 
کشوری در نشست تبیین اولویت های 
تمدنی دوازده گانه در مقایسه با اهداف 
هفده گانه سند توسعه پایدار ۲۰۳۰ در 
تالار شهروند شهر اصفهان افزود: با 
توجه به نیاز نظام به ایده های جدید، 
لازم است حوزه ها به مسائل جدید 
مُبتلابه بشریت ورود کنند و برای 
حل مسائل اساسی جامعه انسانی و 
کمک به نظام تصمیم سازی کشور، 
پیشنهادها و راهکارهای عملیاتی 

ارائه دهند.
وی با تاکید براینکه باید تصمیم سازی 
و تصمیم گیری بر اساس الگوی توسعه 
غربی را کنار بگذاریم، تصریح کرد: 
می توان با تبیین الگوها و اولویت های 
تمدنی دوازده گانه، ساختار دستگاه 

کارشناسی کشور را تغییر داد.
وی اظهار داشت: رهبر معظم انقلاب، 
ایده الگوی ایرانی اسلامی را از سال 
۱۳۶۵ مطرح کردند که جایگزینی 
برای الگوی غربی باشد اما برنامه ها 
همچنان بر اساس الگوی توسعه 
غربی است و شرایط موجود حاصل 
نادیده گرفتن توصیه های ایشان 

است.
حجت الاسلام کشوری خاطرنشان 
کرد: محله محوری، کار واسعه، تغییر 
کُتب درسی در آموزش و پرورش، 
تدابیر پیشگیری از بیماری بر اساس 
آموزه های دینی، پیگیری ایده مترقی 
خودکنترلی در حوزه های امنیتی، 

ساخت  و  تجارت  شدن  عمومی 
بازارهای موقت، پیگیری مسأله 
سیاست خارجی با محوریت مناطق 
جغرافیایی ظهور و روایت میراث 
فرهنگی و عبرتکده ها بر اساس 
الگوی فقهی میراث فرهنگی جزو 
اولویت های دوازده گانه تمدن انقلاب 

اسلامی است.
وی اضافه کرد: همچنین توجه جدی 
روش های  محورمیت زدایی،  به 
کارآمد برای نگهبانی از نظام اسلامی، 
بودجه ریزی بر اساس روش های 
فقهی همراه با نقد الگوی بودجه ریزی 
عملیاتی و سایر بودجه ریزی های 
معیوب و تصویب قوانین کارآمد، جزو 
دیگر اولویت های تمدنی انقلاب 
اسلامی است که باید برجسته و با 
جدیت دنبال شود، زیرا این اولویت ها، 
عامل زیرساخت برنامه ریزی و الگوی 

پیشرفت اسلامی است.
پیشرفت  راهبردی  شورای  دبیر 
اسلامی خاطرنشان کرد: پیشرفت 
یک کشور مبتنی بر روابط انسانی 
است، بنابراین اگر کشور می خواهد 
پیشرفت کند روابط انسان ها باید بهینه 
شود زیرا در جامعه ای که انسان ها دائم 
با هم در حال نزاع باشند، هیچ زمینه ای 

برای پیشرفت فراهم نخواهد داشت.
وی تصریح کرد: روابط انسانی در 
آمریکا و برخی کشورهای غربی 
بشدت آسیب دیده است و کشور ما نیز 
به این سمت در حرکت است و بر این 
اساس باید میزان اختلافات در روابط 

انسانی کاهش داده شود. 
کشوری خاطرنشان کرد: ۱۳ عنوان 
روابط انسانی بسیار مهم در آیات و 
روایات وجود دارد که رابطه انسان 
با امام، با خانواده، همسایه، معلم، 
دوست، دشمن، فقیر، یتیم، ابن السبیل 

)مسافران در راه مانده(، طرف معامله، 
شریک شغلی، مهمان و همسفر از 

جمله آنهاست.
الگوی  راهبردی  شورای  دبیر 
پیشرفت اسلامی، در راستای تبیین 
اولویت محرومیت زدایی، به موضوع 
آپارتمان نشینی و تأمین مسکن در 
کشور نیز اشاره کرد و گفت: در سال 
۱۳۹۹ در تهران ۳۸ درصد مستأجر 
وجود داشت که الان این آمار به حدود 

۴۵ درصد رسیده است.
وی با تاکید بر اینکه روحانیان و مُبلغان 
باید موضوع ساخت خانه های ویلایی 
و فراخ را در منابر خود مطرح کنند، 
افزود: گرچه شاید این اشکال را بگیرند 
که زمین خیلی گران است ولی دولت 
موظف است از محل زمین های موات، 
زمین مورد نیاز همه مستأجران را 

تأمین کند.
حجت الاسلام کشوری افزود: طی 
مطالعات راهبردی به این نتیجه 
رسیدیم که می توان به ۱۰ میلیون 

مستأجر ایرانی یا به افراد مایل به 
باغداری و کشاورزی، یک هزار متر 

زمین داد.
وی تصریح کرد: حدود ۸۶ درصد 
از زمین های ایران تحویل سازمان 
منابع طبیعی است ولی اینکه چرا از 
این زمین ها برای حل مشکل مسکن 
و کشاورزی و تولید استفاده نمی شود، 

جای تأمل و مطالبه گری دارد.
حجت الاسلام کشوری همچنین با 
اشاره به اولویت تمدنی محله محوری 
اظهار کرد: در این موضوع، مساجد 
محوریت تنظیم روابط انسانی هستند 
که بر این اساس اصفهان باید به ۵۰۰ 
محله تبدیل شود و تقسیمات شهری 

آن نیز تغییر کند.
اولویت های  دیگر  باره  در  وی 
دوازده گانه گفت: ساخت بازارهای 
موقت و رایگان برای مردم بدون 
اخذ مالیات، تدوین روش های نوین 
نگهبانی از نظام و توجه به بودجه 
ریزی و توزیع آن بر اساس روش های 

فقهی از جمله مواردی است که حوزه 
علمیه و روحانیون باید در باره آن 

حساس و پیگیر باشند.
الگوی  راهبردی  شورای  دبیر 
پیشرفت اسلامی، وجود قوانین 
و  الگوسازی  برای  کارآمد 
برجسته سازی تمدن دوازده گانه 
انقلاب اسلامی و دوری از دو قطبی 
شدن جامعه را ضروری دانست و 
گفت: این موضوع نیازمند مدیریت 
اخبار و اطلاع رسانی دقیق و شفاف 
توسط رسانه ها و نخُبگان، برگزاری 
نشست ها و مدیریت گفت وگو و 
جدال احسن، مدیریت مکتوبات و 
نمونه سازی بر اساس نظریه هاست.

به گزارش ایرنا، الگوی اسلامی- 
ایرانی پیشرفت، سندی بالادستی 
است که از سوی رهبر معظم انقلاب 
اسلامی با هدف تبدیل ایران به 
خاستگاه »تمدن نوین اسلامی-
ایرانی« در مهر ۱۳۹۷ به نهادها و 

دستگاه های کشور ابلاغ شد.

اعضای باند اراذل 
و اوباش مسلح در 
اصفهان دستگیر 
شدند

معاون فرهنگی و اجتماعی فرماندهی 
انتظامی استان اصفهان:

معاون فرهنگی و اجتماعی فرماندهی انتظامی اسـتان اصفهان از دسـتگیری 
اعضـای یـک بانـد پنـج نفـره اراذل و اوباش که بوسـیله سـلاح سـرد و گرم 
باعث ایجاد رعب و وحشـت در بین شـهروندان می شـدند، خبر داد.سـرهنگ 
جهانگیـر کریمی افزود: بر اسـاس اطلاعات دریافت شـده مردمی مشـخص 
شـد که باند افراد شـرور بـا اقدامـات شـرارت آمیز خود باعث سـلب آسـایش 

شـهروندان در یکـی از محلات شـهر اصفهان شـده اند.
وی اظهار داشـت: برخورد با اعضای این باند در دسـتور کار سـربازان گمنام امام 
زمان )عـج( در پلیس اطلاعـات و امنیـت عمومی اسـتان قرار گرفـت و پس از 

کسـب اطلاعات لازم و هماهنگی با دسـتگاه قضائی، متهمان در یک عملیات 
منسجم و ضربتی در مخفیگاه خود دستگیر شـدند.معاون فرهنگی و اجتماعی 
فرماندهـی انتظامی اصفهان، حمـل و نگهـداری و خرید و فروش سـلاح گرم، 
ایجاد رعب و وحشـت در بین مردم، نزاع و درگیری و تهدید و اخاذی از مردم را از 
اتهامات ایـن باند عنوان کرد.وی افـزود: از محل اختفای ایـن باند ۲ قبضه کُلت 
کمری، ۱۲ عدد فشـنگ، ۲ عدد سـلاح سـرد و مقادیری مواد مخدر کشف شد.

سـرهنگ کریمی با اشـاره به آغاز اجرای طـرح امنیت محله محـور از اول تیر 
توسـط پلیس تخصصی بـرای ارتقای امنیـت در اسـتان گفت: ایـن طرح که 

با اقتدار کامـل در حال اجـرا بوده، با اسـتقبال گسـترده مردم نیز مواجه شـده 
اسـت.وی افـزود: در همین راسـتا مردم محـلات با خادمـان خـود در نیروی 
انتظامی همکاری خوبـی داشـته و اطلاعـات لازم از رفتار و حـرکات اراذل و 
اوبـاش در محـلات را از طریـق سـامانه مرکـز فوریت هـای پلیسـی ۱۱۰ به 
کارشناسـان مـا اطـلاع دادنـد. وی تصریـح کـرد: اجـازه هیچگونـه اعمـال 
مُجرمانـه را به قانون شـکنان نخواهیـم داد و عرصـه را بر آنها تنـگ خواهیم 
کرد بـه گونـه ای که یـا اینکـه مجبـور بـه ترک اسـتان شـوند یـا بـه قانون 

تمکیـن کنند.
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خبـر 

برگزاری همایش فصلی 
تئاتر کوتاه هفتک در 

شاهین شهر

مسئول امور هنرهای نمایشی 
شاهین شهر و میمه خبر داد:

نمایشـی  امـور هنرهـای  مسـئول 
از برگـزاری  شاهین شـهر و میمـه 
چهارمیـن همایـش فصلـی تئاتـر 
کوتـاه هفتـک در شاهین شـهر خبر 

داد.
بـا  نشسـت  در  تومـاری،  رضـا 
خبرنـگاران بـا اشـاره بـه وقفـه ای 
اجراهـای  در  طولانـی  نسـبتاً 
عمومی تئاتر و فعـــالیت گروه های 
نمایشــی به دلیل شیـوع ویـروس 
کوویـد ۱۹، اظهـار کـرد: چهارمین 
دوره همایـش فصلـی تئاتـر کوتـاه 
برگـزار  شاهین شـهر  در  هفتـک 

می شـود.
وی هـدف از برپایی همایش فصلی 
تئاتـر کوتـاه را ایجـاد فصلـی جدید 
حـوزه  در  همـکاری  و  همدلـی  از 
هنرهای نمایشـی برشـمرد و افزود: 
بـا  تئاتـر کوتـاه  همایـش فصلـی 
رویکـرد تقویت نمایش هـای کوتاه 
و قوام بخشــی به ساختـار نمایشی 
گروه ها در راسـتای ارتقــا دانــش، 
تجربه، شـناخت، کشف اسـتعدادها 
و ظرفیت هـای بالقـــوه و نیز ایجاد 
یـک نظام منظـم و هماهنگ برای 
رشـد و تربیـت نیروهـای متعهـد و 

عمل گـرا برگـزار می شـود.
بـه گـزارش ایسـنا، مسـئول امـور 
هنرهـای نمایشـی شاهین شـهر و 
میمـه، محـور اصلـی ایـن دوره از 
همایـش را اسـتفاده از ظرفیت هنر 
تئاتـر در بررسـی، کنتـرل و کاهش 
و  برشـمرد  اجتماعـی  آسـیب های 
خاطرنشـان کـرد: شـرکت کنندگان 
بایـد بـا توجـه بـه گسـتردگی ابعاد 
موضوعـات؛  بـه  همایـش  محـور 
آسـیب های اجتماعی و راهکارهای 
مدیریـت، کنتـرل و کاهـش آنهـا 
)طلاق، اعتیاد، فضای مجـازی،...(، 
حمایـت از تولیـد و کالای ایرانـی، 
کمـک به رشـد تولید و مهـار تورم، 
تولیـد دانش بنیـان و اشـتغال آفرین، 
الگوی سـبک زندگی، توسـعه سیره 
ترویـج  )ع(،  اطهـار  ائمـه  عملـی 
کار،  حجـاب،  و  عفـاف  فرهنـگ 
تـلاش و مهارت های زندگی سـالم 
و توسـعه نشـاط اجتماعـی، مفاهیم 
شـهروندی و شهرنشـینی، زیسـت 
 ،)... زباله هـا  )آلودگـی،  شـهری 
الگــوهای شهـر مُدرن و هوشمنـد 
در توسـعه پایـدار شهــری، حفــظ 
و پویایـی شـهر، خانـواده و جوانـی 

بپردازند. جمعیـت 
تومـاری بـا بیـان اینکـه چهارمیـن 
دوره همایـش فصلـی تئاتـر کوتـاه 
شاهین شـهر در دو بخش صحنه ای 
و خیابانـی برگزار می شـود، تصریح 
کرد: مدت زمــان اجرای نمایش ها 
نبــاید کمتــر از ۲۰ و بیشـتر از ۳۰ 
بـرای  نیـز  منعـی  و  بـوده  دقیقـه 
انتخـاب آثـار خارجـی وجود نـدارد، 
کتبـی  مجــوز  ارائـه  همچنیـن 
اجــراهـــای  بــرای  نویسـنده 
صحنـه ای و خیابانـی الزامی اسـت.

وی بـا بیان اینکـه چهارمیـن دوره 
نمایش فصلـی هفتک شـامل ارائه 
برنامه هـا و نمایشـگاه های هنـری 
جنبـی اسـت، ادامـه داد: متقاضـی 
باید سـه نسـخه از نمایشـنامه را به 
همـراه لوح فشـرده متـن به صورت 
بـه  تیـر   ۸ تـا   pdf یـا  و   word
دبیرخانـه تحویـل دهـد، همچنیـن 
اعـلام نتایـج آثـار پذیرش شـده در 
همایـش ۱۰ تیرمـاه، بازبینی بخش 
خیابانـی ۲۱ تیـر، بازبینـی بخـش 
صحنـه ای ۱۸ تـا ۱۹ مـرداد، زمـان 
اجـرای همایش بخـش خیابانی ۲۴ 
تـا ۲۵ تیـر و زمان اجـرای همایش 
بخش صحنه ای ۲۱ تا ۲۷ شـهریور 
همـراه بـا اختتامیه همایـش خواهد 

بود.
نمایشـی  امـور هنرهـای  مسـئول 
شاهین شـهر و میمه آثار منتخب در 
هـر بخـش نمایش هـای صحنه ای 
و خیابانـی را شـش اثـر دانسـت و 
تصریـح کرد: به آثـار منتخب در دو 
بخـش صحنـه ای و خیابانی کمک 
هزینـه تولید نمایش، لوح سـپاس و 
تندیـس همایـش اهدا خواهد شـد.

مصوبه کمیسیون قضایی 
مجلس در مورد افزایش بودجه 
قوه قضائیه

سخنگوی کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس خبر داد:

سـخنگوی کمیسـیون قضایـی و حقوقی مجلـس گفت: بر اسـاس مصوبه 
کمیسـیون مقـرر شـد بودجه قوه قضائیـه تا پایـان برنامه هفتم توسـعه به 
۳.۹ درصـد افزایـش یابـد البتـه ایـن مصوبـه بایـد در کمیسـیون تلفیق و 

صحـن علنـی هم بررسـی و تصویب شـود.
محمدتقی نقدعلی در تشـریح نشست دوشنبه، کمیسیون قضایی و حقوقی 
از بررسـی مـواد مرتبـط به حـوزه قضایـی در برنامه هفتم توسـعه با حضور 
دسـتگاه های مربوطـه خبـر داد و گفت: پیشـنهادات دسـتگاه های مربوطه 
بـرای پیش بینی در برنامه هفتم بررسـی شـد و انتقاداتـی در مورد تغییرات 

ایجاد شـده در پیشنهاداتشـان توسط سـازمان برنامه و بودجه داشتند.
وی افـزود: بـر اسـاس سیاسـت های کلـی بایـد ۲.۹ درصـد از کل بودجـه 
کشـور بـه قوه قضائیه اختصاص یابـد و در برنامه هفتم توسـعه هم تقویت 
شـود و دولـت هـم ایـن موضـوع را در برنامه هفتـم مدنظر قرار داده اسـت 
امـا پیشـنهاد قـوه قضائیه این بـود که بودجه بایـد به گونه ای تقویت شـود 

کـه تـا پایـان برنامه یـک درصد اضافه شـود یعنی بـه ۳.۹ درصد برسـد.
نماینـده مـردم خمینی شـهر در مجلس یازدهـم، افزود: بنابراین بر اسـاس 
مصوبـه امـروز کمیسـیون بودجه قـوه قضائیـه باید تـا پایـان برنامه هفتم 

توسـعه به ۳.۹ درصد برسـد البته این پیشـنهاد باید در کمیسـیون تلفیق و 
صحن علنـی هم تصویب شـد.

نقدعلـی یـادآور شـد: همچنیـن در قالـب جـدول کمـی بـرای اسـتخدام 
قضـات، ارتقای دادرسـی الکترونیکی، حذف کاغذ و کاهش زمان دادرسـی 
بازه هـای زمانـی پیـش بینـی شـده بـود کـه قـوه قضائیه بـر این بـاور بود 
کـه ایـن جـداول بـا واقعیـات تطابـق نـدارد بنابراین جـدول جدیـدی ارائه 
کـرد کـه مـا ایـن جـدول را بـه دلیل تناسـب بـا واقعیـت در برنامـه هفتم 

پیـش بینـی کردیم.

طرح سد زیرزمینی برای اولین بار در استان اصفهان 
در شهرستان اردستان برای مقابله با تبعات ناشی از 
خبرگزاری  گزارش  به  می شود.  ایجاد  خشک سالی 
فارس از اردستان، سطح عظیمی از کشور ما به دلیل 
قرارگیری در مناطق خشک و نیمه خشک همواره با 
مشکلات کمبود آب مواجه بوده که یکی از راه های 
جمع آوری و تأمین آب مورد نیاز در این مناطق احداث 

سد زیرزمینی است.

سدهای زیرزمینی از جمله سدهایی است که در مسیر 
جریان آب های زیرزمینی در یک لایه آبدار طبیعی یا 
مصنوعی قرار داده شده و وضعیت جریان آب را اغلب 

به منظور ذخیره آب زیرزمینی تغییر می دهد.
شهرستان اردستان نیز از جمله شهرهای کویری واقع 
شده در مناطق خشک و نیمه خشک کشور است که 
همچون برخی از مناطق کشور، با مشکل کم آبی 
دست و پنجه نرم می کند، اکنون برای تأمین آب 
شرب در این منطقه، مسؤولان شهرستان طرح ایجاد 
سد زیرزمینی به عنوان اولین طرح در استان اصفهان 

را در اردستان در دست اقدام دارند.
سید محمد هادی احمدی طبا، فرماندار اردستان در 
گفت وگو با خبرنگار فارس، اظهار داشت: برای تأمین 
آب شرب و صنعت در شهرستان اردستان، در حال 
برنامه ریزی برای ایجاد سد زیرزمینی هستیم و این 
طرح برای اولین بار در استان اصفهان در شهرستان 

اردستان انجام خواهد شد.
وی ادامه داد: در این راستا، جلسه ای با تعدادی از 
متخصصان حوزه جهادکشاورزی و سد زیرزمینی و 
مدیران منابع طبیعی، منابع آب و جهاد کشاورزی 
و  علمی  موضوعات  که  کردیم  برگزار  شهرستان 
در  ایران  و  جهان  سطح  در  شده  انجام  اقدامات 
خصوص سازه های آبی به ویژه سدهای زیرزمینی 

ارائه شد.
احمدی طبا خاطرنشان کرد: طرح ایجاد سد زیرزمینی 

اردستان در حال حاضر در مرحله مطالعاتی قرار دارد 
باید مطالعات ژئوفیزیکی برای این طرح انجام شود 
مراحل برآورد و تأمین هزینه در مرحله های بعدی 

خواهد بود.
فرماندار اردستان تصریح کرد: در صدد هستیم برای 
بحث تأمین هزینه این سد از حوزه صنایع، شوراها، 
روستاها و خیران استفاده و این پروژه را اجرا کنیم 
که بعد از مرحله مطالعاتی جهت اقدامات بعدی، وارد 

مرحله تأمین هزینه می شویم.
پژوهشکده  علمی  هیات  عضو  گودرزی،  مسعود 
وزارت جهادکشاورزی  آبخیزداری  و  حفاظت خاک 
اظهار  اردستان،  در  فارس  خبرنگار  با  گفت وگو  در 
کرد: سد زیرزمینی هر سازه ای است که بتواند جریان 
زیرسطحی را مهار کند و ما هنگامی که یک قطره 
درواقع  می کنیم  رها  زمین  سطح  روی  بر  را  آب 
نفوذ انجام می شود و اول در لایه های زیرسطحی 
قرار می گیرد سپس وقتی به نفوذ عمیق برسد، آب 

زیرزمینی نام می گیرد.
وی افزود: آب زیرزمینی با جریان زیرسطحی کاملًا 
متفاوت است اولین پاسخ برای نقادانی که می گویند 
این امر موجب خشکی چاه ها می شود من می گویم 
که ما از جریان زیرسطحی استفاده می کنیم و درواقع 
آب  جمع آوری  برای  زیرزمین  در سطح  مخزنی  از 

زیرقشری و زیرسطحی است.
گودرزی خاطرنشان کرد: بخش مکان یابی سدهای 

بنابراین  است  مهم  و  حساس  بسیار  زیرزمینی 
این بخش صورت  برای  باید  بیشترین دقت توجه 
گیرد، سد زیرزمینی از نظر اینکه یک دیواره برای 
جمع شدن آب در پشت آن با جنس رس متراکم و 

سفال بوده با سدهای دیگر مشابه است.
و  خاک  حفاظت  پژوهشکده  علمی  هیات  عضو 
آبخیزداری وزارت جهادکشاورزی بیان کرد: اهداف 
ایجاد سد زیرزمینی کاملًا با سدهای مشابه آن بر 
روی زمین متفاوت است و به دنبال این هستیم که 
در مناطقی که با کم آبی مواجه بوده و یا دسترسی به 
منابع آب به خوبی میسر نیست، این اقدام انجام شود.

وی تصریح کرد: بنا داریم مخازن و منابع آبی کوچک 
تجدید شونده را ایجاد کنیم که صرفاً برای مقاصد 
را که  زیرقشری  و جریان های  استفاده شود  شرب 
ممکن است در مناطق کویری به دلیل پتانسیل تبخیر 
و تعرق بالا، از دسترس خارج شوند، بتوانیم استفاده 

کنیم.
این  ایجاد  از  هدف  دومین  کرد:  اضافه  گودرزی 
پروژه، تغذیه سفره های آب زیرزمینی و افزایش تراز 
را که جمع آوری می کنیم مورد  آبی  زیرا  آب است 
استفاده قرار می گیرد و بخش دیگر به سفره های آب 

زیرزمینی برسد.
و  خاک  حفاظت  پژوهشکده  علمی  هیات  عضو 
ایجاد  داد:  ادامه  جهادکشاورزی  وزارت  آبخیزداری 
در  آب  مدیریت  یک  درواقع  زیرزمینی  سد  این 

که  زمان هایی  در  و مخصوصاً  بوده  بحرانی  مواقع 
در دوره های خشک سالی است برای مقابله با تبعات 

ناشی از خشک سالی این کار را انجام می دهیم.
وی یادآور شد: منابع آبی جدیدی اضافه می شود و در 
شرایط ویژه اقلیمی می تواند گیاهان نیاز به آب کم 
را از تنش خشکی دور کند همچنین مورد استفاده 
حیات وحش قرار گیرد حفاظت از منابع آبی از طریق 

جلوگیری از خروج آب زیرزمینی است.
گودرزی بیان کرد: از سال ها قبل، در منطقه وزوان 
یک قنات ایجاد شد که کار جمع آوری آب از طریق 
میله چاه است و مخزن آن نیز به عنوان آب زیرزمینی 
این  به  ما  نیاکان  و  می گیرد  قرار  استفاده  مورد 

تکنولوژی ها، دست یافته بودند.
و  خاک  حفاظت  پژوهشکده  علمی  هیات  عضو 
کرد:  خاطرنشان  جهادکشاورزی  وزارت  آبخیزداری 
احیا و تقویت منابع آب زیرزمینی از جمله قنوات و 
چشمه ها هدف است، اولین هدف ما از این طرح، 
احیای قنوات و چشمه هایی بوده که در اثر خشکسالی 
دراز مدت، از بین رفته اند و با این کار از هدر رفت 

جلوگیری می شود.
طرح سد زیرزمینی برای اولین بار در سطح استان 
اصفهان و در شهرستان اردستان به منظور مقابله با 
تبعات ناشی از خشک سالی ایجاد می شود که اکنون 
این پروژه در مرحله مطالعاتی قرار دارد و امید می رود 

به زودی مراحل بعدی، آغاز شود.

حرکت اصولی و 
اساسی برای حفظ 
آب ها در اعماق

ایجاد سد 
زیرزمینی اولین 
بار در استان 
اصفهان؛

گزارش

فرمانـده انتظامـی شهرسـتان نطنـز گفـت: با 
همـکاری مـردم و تـلاش مأمـوران انتظامی، 
سـارقان احشـام در نطنز نـاکام ماندند. مهدی 
کریمـی در گفت وگـو بـا ایسـنا، اظهـار کـرد: 
طبـق خبرهـای دریافتـی از مردم و شناسـایی 
ورود سـارقان  بـر  مبنـی  انتظامـی  مأمـوران 
غیربومـی احشـام بـه سـطح شـهر خالدآبـاد، 
مراتـب بـرای جلوگیری از سـرقت در دسـتور 
بـه  توجـه  بـا  افـزود:  قـرار گرفـت. وی  کار 

آموزش هـای پلیـس بـه مـردم و بـه خصوص 
انتظامـی  مأمـوران  تـلاش  بـا  و  دامـداران 
سـارقان موفـق بـه سـرقت نشـده و از محـل 
متـواری شـدند. فرمانـده انتظامی شهرسـتان 
نطنـز گفت: شناسـایی سـارقان در دسـتور کار 
قـرار گرفتـه و امیدواریم بتوانیم بـه زودی آنها 
را دسـتگیر کنیـم. مـردم هـر مورد مشـکوکی 
را بـه مـا اطـلاع دهند تـا بلافاصلـه از طریق 

پلیس رسـیدگی شـود.

فرمانده انتظامی نطنز خبر داد؛

ناکامی سارقان
احشام در نطنز
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فـرش  ملـی  گنجینـه  کتـاب  از  رونمایـی  آییـن 
ایـران اثـر اسـتاد تـورج ژولـه و جمعـی از اسـاتید، 
صنایـع  صاحبـان  و  متخصصـان  و  پژوهشـگران 
فرش دسـتباف در دانشـگاه کاشـان برگزار شد. این 
مجموعـه »گنجینـه ملی فـرش ایـران« تازه ترین 
کتـاب تـورج ژولـه اسـت کـه جلـد نخسـت آن در 
قطع سـلطانی و با کیفیتی نفیس توسـط انتشـارات 
یسـاولی در دسـترس مخاطبـان قرار گرفته اسـت. 
اسـتاد تـورج ژولـه بـا قدردانی از دانشـگاه کاشـان 
ایـن کتـاب گفـت:  رونمایـی  آئیـن  برگـزاری  در 
ایـن کتـاب اولیـن کتـاب بیـن المللی مـوزه فرش 

ایـران اسـت کـه بخشـی از موزه فـرش ایـران در 
ایـن کتـاب بـه نمایـش گذاشـته شـده اسـت. وی 
بـا بیـان اینکـه فراینـد تهیه ایـن کتاب حـدود ۱۰ 
سـال زمان برده اسـت افزود: کل مجموعه شـامل 
۲۲۰ اثـر عکـس فـرش می شـود کـه بـه دو زبـان 
انگلیسـی و فارسـی به رشـته تحریر درآمده اسـت. 
اسـتاد ژولـه خاطر نشـان کـرد: در ایـن مجلد ۲۱۲ 
صفحـه ای، ۵۰ اثـر از آثـار مـوزه ملی فـرش ایران 
معرفـی و اهمیت هر یک از منظر زیبایی شناسـی، 
نـوع بافـت، محل بافت و... بررسـی و شـرح شـده 
اسـت. وی بـا بیـان اینکـه از ایـن فرش هـا نیـز 

بـا کیفیتـی عالـی عکاسـی شـده اسـت، افـزود: از 
۵۰ فـرش معرفـی شـده در ایـن کتـاب، ۲۰ اثـر 
مربـوط بـه دوره صفویـه و بقیـه بـه دوره زمانـی 
بعـد از صفویـه تـا زمـان پهلـوی اول اختصـاص 
دارنـد. ایـن هنرمنـد برجسـته کشـور تاکیـد کـرد: 
ایـن کتـاب دسـتاوردهایی را داشـته کـه ۲۲۰ اثـر 
عکـس و بخشـی از مـوزه را در شـرایط ایـده آل 
بـه لحاظ تصویـر و رنگ بـرای کارهای پژوهشـی 
خـود اسـتفاده کنند. اسـتاد ژوله با اشـاره بـه اینکه 
سـیروس پرهـام مترجم برجسـته ایرانـی در تدوین 
بسـیاری از بخش هـای ایـن کتاب همـکاری کرده 

اسـت، افـزود: اهمیـت این کتـاب در این اسـت که 
مـوزه ملـی فـرش ایـران پـس از ۴۰ سـال یـک 
کاتالـوگ بین المللـی از آثـار خـود را در معرض دید 
همـه قرار می دهـد کـه پژوهشـگران از اقصا نقاط 
جهـان می تواننـد بـرای کارهـای پژوهشـی خود از 

اسـتفاده کنند. آن 
فرش  کمیته  رئیس   ،۱۳۴۷ متولد  ژوله  تورج 
فرهنگستان هنر و عضو شورای پژوهش و آموزش 
مرکز ملی فرش ایران و یکی از فعالان تخصصی 
در حوزه های تحقیق، تدریس و تألیف درباره فرش 
ایرانی است. وی در سال ۱۳۷۵ واحد تحقیقات و 

را  ایران  فرش  سهامی  شرکت  در  فرش  مطالعات 
تأسیس کرد.

»برگی  ایران«،  فرش  از  نمونه هایی  »شناخت 
مبانی  برخی  فرش؛  »شناخت  خراسان«،  قالی  از 
در  »پژوهشی  فکری«،  زیرساخت های  و  نظری 
آیینه  ایران  »فرش  قالی«،  »عیوب  ایران«،  فرش 
فرهنگ و عامیانه ها«، »آشنایی با طرح های فرش 
با طرح های فرش  و »آشنایی  در سه جلد«  ایران 
ایران و جهان در دو جلد« نام شماری از کتاب های 
منتشر شده ژوله است. ژوله همچنین از سال ۱۳۷۷ 

تا ۱۳۷۹، سردبیر فصلنامه قالی ایران بوده است.

رونمایی از کتاب گنجینه ملی فرش ایران در دانشگاه کاشان؛

تازه ترین کتاب تورج ژوله در دسترس مخاطبان قرار گرفت

۴۷ فضـای آموزشـی در برخوار دارای مشـکل 
و نیازمنـد اعتبـار و حمایـت بـرای بازسـازی و 
شـورای  رییـس  و  فرمانـدار  اسـت.  تکمیـل 
آموزش و پـرورش برخوار گفت: درشهرسـتان 
برخـوار ۱۸ آموزشـگاه تخریبی، ۱۶ آموزشـگاه 
دونوبتـه، ۴ آموزشـگاه فرسـوده و دو سـالن 
ورزشـی و ۳ هنرسـتان نیازمنـد اعتبـار بـرای 
تکمیـل وجـود دارد. محمـد رضـا قربانـی بـا 
تبریـک انتخـاب شـورای آمـوزش وپـرورش 
شهرسـتان برخـوار بـه عنـوان شـورای برتـر 

در اسـتان اصفهـان گفـت: اجـرا و پیگیـری 
مصوبات و دسـتور العمل های شـورای آموزش 
و پـرورش، برگـزاری منظم جلسـه ها از دلایل 
برتری این شـورا اسـت. وی از برگزاری جلسه 
مدیـران مـدارس دخترانـه بـه مناسـبت روز 
عفـاف و حجـاب و تجلیل از معلمـان و دانش 
آمـوزان با حجـاب برتر و افزایش نرخ شـهریه 
کلاس هـای فـوق برنامه مدارس تا سـقف ۳۵ 
درصـد پـس از تصویـب و بررسـی در کارگروه 

داد. خبر 

فرماندار و رییس شورای آموزش و پرورش برخوار عنوان کرد:

تکمیل و بازسازی
۴۷ فضای آموزشی در برخوار

نماینـده مـردم شـاهین شـهر، برخـوار و میمه 
در مجلـس شـورای اسـلامی از رهـا سـازی 
۲۰ میلیـون متـر مکعـب آب زاینـده رود تـا 
پایـان تابسـتان بـرای کشـاورزی در دشـت 
برخـوار خبـر داد. حسـینعلی حاجـی دلیگانـی 
گفـت درخواسـت وزات نیـرو این اسـت که در 
صـورت کمبـود ۱۸ میلیون متر مکعـب آب را 

بـرای ایـن دشـت بازکند کـه این مـورد قبول 
کشـاورزان منطقـه اسـت. حاجـی افـزود ایـن 
مقـدار آب در چهـار نوبـت برای کشـاورزان تا 
پایـان شـهریور بـاز می شـود. حاجـی دلیگانی 
گفـت در نوبـت اول ۵ میلیـون متـر مکعب از 
۲۸ خـرداد تـا سـوم تیرمـاه بـرای کشـاورزان 

دشـت برخـوار آب باز شـد.

تا پایان تابستان انجام می شود؛

رها سازی آب
برای کشاورزی در دشت برخوار

فرمانـدار تیـران و کرون گفت: فراموشـی و غفلت از حقابه طبیعت و محیط زیسـت در این شهرسـتان 
آسیب سـاز و فاجعـه آور خواهـد شـد. علـی محمـدی کیـا در گفت وگـو بـا ایسـنا بـا اشـاره بـه توزیـع 
عادلانـه آب در حوزه هـای مصـرف مردمـی، کشـاورزی و محیـط زیسـت، اظهـار کرد: سـهم محیط 

زیسـت و طبیعـت در بسـیاری از مواقـع فرامـوش شـده و کمتر بـه آن اهمیت داده می شـود.
وی افـزود: آب مـورد نیـاز کشـاورزی تیـران و کـرون از محـل سـد خاکی شـهید منتظری روسـتای 
خمیـران و چشـمه مرغـاب تأمیـن شـده کـه ایـن آب بـرای کشـاورزی مورد مصـرف قـرار می گیرد. 
محیط زیسـت نیز باید از این منابع سـهم داشـته باشـد و از آن برای تداوم حیات طبیعی خود اسـتفاده 
کنـد. فرمانـدار تیـران با بیان اینکـه تنش های آبی بر کشـاورزی تأثیر منفی گذاشـته و همین موضوع 
غفلـت از محیـط طبیعـی را هـم بـه همـراه داشـته اسـت، تصریح کـرد: در سـال های گذشـته کمتر 
آب موجـود بـه محیـط زیسـت رسـیده و عمـده آب در حـوزه باغات مصرف شـده اسـت. محمدی کیا 
خاطرنشـان کـرد: امسـال بـرای نخسـتین بار عـلاوه بر توزیـع آب کشـاورزی، با رهاسـازی این منبع 
در رودخانـه فصلـی، محیـط زیسـت نیـز از آن منفعت بـرد. به گفتـه وی، بی توجهی به رهاسـازی آب 
بـرای محیـط زیسـت و درختـان و بیشـه ها، سـبب تغییـر در اکوسیسـتم طبیعـت و ایجـاد اختلال در 
نظـام طبیعـی خواهـد شـد. فرمانـدار تیران و کـرون با بیـان اینکـه باید منابع آبـی مدیریـت و توزیع 
عادلانـه مـورد توجـه قرار گیـرد، تصریح کـرد: محدودیت های منابع آب در سـال های خشکسـالی در 
حـال حاضـر بـا وجـود منابـع آب مؤثـر باید مدیریت شـود و از سیسـتم های نویـن آبی بهـره بگیریم.

وی آبیـاری روش غرقابـی را مانـع از افزایـش بهـره وری خواند و گفـت: ایـن روش در مواقع بحرانی، 
مشـکلات زیـادی را بـرای درختـان بـه روش غرقابـی ایجـاد می کنـد. به گفتـه محمدی کیـا، ایجاد 
محیط زیسـت پایـدار و ایـده آل نیازمنـد برنامه ریـزی بلنـد مـدت و مشـارکت جمعـی بـوده و نبایـد 
خواسـته های فـردی و شـخصی را بـر نیازهای اساسـی جامعـه برتری دهیـم. فرماندار تیـران و کرون 
یـادآور شـد: در مدیریـت شهرسـتان سـعی بر بهینه سـازی روش هـای آبیـاری و توزیع عادلانـه منابع 
آبـی بوده و مشـارکت تشـکل های مدنـی در این خصوص بـرای ارائه راهکار و همچنیـن نظارت های 

پیاپی لازم اسـت.

کوچـک و بزرگ در روسـتای زرنجان گلپایگان به ورزش علاقه مندند. 
نایـب رئیـس هیئـت ورزش های روسـتایی و بازی هـای بومی و محلی 
شهرسـتان گلپایـگان بـا بیان اینکـه زرنجان بـه معنی زرنگ اسـت و 
هـزار نفری سـاکن دارد، گفت: بازی های امـروزی مثل فوتبال، والیبال، 
تنیـس روی میـز و رشـته های رزمی جـزو پرطرفدارتریـن ورزش ها در 
ایـن روستاسـت کـه هـم نوجوانـان و جوانـان و بزرگسـالان، آن هـا را 
دنبـال می کننـد. خانـم آرامی بـا بیان اینکه روسـتای زرنجـان در حوزه 
ورزش هـای بومی و سـنتی هم جزو روسـتاهای با ظرفیت شهرسـتان 
و اسـتان اسـت، گفـت: مردم روسـتا بـه خصوص قدیمی ترها سـعی بر 
ایـن دارنـد که در مناسـبت ها و روزهای خاصِ سـال، ایـن بازی ها را به 
نسـل امـروزی آمـوزش بدهنـد تا هـم این بازی هـا حفظ شـوند و هم 
نوجوانـان و جوانان روسـتایی بدانند ورزش های اصیل و سـنتی روسـتا 
و کشـور چقـدر نسـبت بـه ورزش هـای امـروزی و فرنگـی، جذاب تر و 
پرهیجان تـر هسـتند. خانم آرامـی اضافه کـرده: بازی هایی همچون لی 
لـی، وسـطی، بالش مکی، گل چو، سـوری سـور، کمربند بـازی، طناب 
کشـی و چندیـن بـازی دیگـر مدتـی اسـت کـه در این روسـتا بـه یاد 
روزهـای قدیـم بـه جوانـان و نوجوانان علاقه مند روسـتا آمـوزش داده 
می شـود. نایب رئیـس هیئت ورزش هـای روسـتایی و بازی های بومی 
و محلـی شهرسـتان گلپایگان گفت: شـور و نشـاط، جذابیـت، هیجان، 
کـم هزینه بـودن، در دسـترس بودن، فراگیـر بودن، بـدون محدودیت 
بـودن و گروهـی و جمعـی بـودن جزو شـاخصه های مهـم ورزش های 
روسـتایی و بازی های بومی و محلی کشـورمان اسـت که آن را نسـبت 

بـه ورزش های امـروزی و فرنگـی متمایزتر می کند.

فرماندار تیران و کرون:
نایب رئیس هیئت ورزش های روستایی 

و بازی های بومی و محلی گلپایگان:

فراموشی حقابه طبیعت و محیط زیست تیران 
فاجعه آمیز است

اهل زرنجان
اهل ورزشند
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Iranian Deputy Agriculture 
Minister Alireza Peyman-Pak, 
who has traveled to Kazakh-
stan on top of a trade delega-
tion, said the two countries 
have targeted one billion dol-
lars of trade exchanges in the 
agriculture and food industry 
sectors.
During their visit to Kazakh-
stan, the Iranian delegation 
attended two specialized busi-
ness meetings for the intro-
duction of new business and 
joint investment opportunities 
in Almaty and Astana, Mehr 
News Agency reported.
In the mentioned meetings, 
the two sides discussed the 
requirements for facilitating 
joint agriculture cooperation 
between the two countries.
Peyman-Pak also met and held 
talks with Kazakh officials in-
cluding the country’s deputy 
prime minister, the minister 
of trade, the minister of agri-
culture, and the governor of 
Almaty, in which he introduced 
new opportunities for cooper-
ation in various fields like ex-
porting fruits, and vegetables, 
dairy, and aquatic products, as 
well as providing Iran’s needs 
for wheat and meat directly 
from Kazakhstan.
Solving the challenges faced 
by the two countries in the 

field of veterinary medicine, 
logistics, financial and banking 
relations as well as the guar-
antees related to commercial 
contracts centered on agri-
cultural products and animal 
husbandry were also among 
the focal points of negotiations 
between Peyman-Pak and the 
Kazakh authorities.
The value of Iran’s non-oil ex-
port to Kazakhstan increased 
by 67 percent in the first 
month of the current Iranian 
calendar year (March 21-April 
20), as compared to the first 
month of the past year, the 
spokesman of Trade Develop-
ment Committee of the Iranian 
House of Industry, Mining, and 
Trade has announced.
Ruhollah Latifi said that Ka-
zakhstan imported non-oil 
commodities worth $12.5 
million from Iran in the first 
month of this year.
As previously reported, the val-
ue of Iran’s export to Kazakh-
stan increased by 27 percent in 
the past Iranian calendar year 
1401 (ended on March 20).
Iran exported commodities 
worth $210 million to Kazakh-
stan, and imported goods val-
ued at $318 million from the 
country in the previous year.
The value of Iran-Kazakhstan 
annual trade also rose 20 per-

cent in the past year.
During a meeting between the 
former Head of Iran Cham-
ber of Commerce, Industries, 
Mines, and Agriculture (IC-
CIMA) Gholam-Hossein Sha-
feie and Kazakhstan’s Deputy 
Minister of Trade and Integra-
tion Kairat Torebayev, in late 
April, the two sides discussed 
the ways for the expansion 
of trade ties between the two 
countries.
In the meeting held at the place 
of ICCIMA, Shafeie empha-
sized the special position of 
Kazakhstan as a trade partner 
for Iran and said the presence 
of the two countries in the Eur-
asian Economic Union (EAEU) 
and the Shanghai Cooperation 
Organization (SCO) pacts has 
opened new doors for the de-
velopment of economic rela-
tions, and the private sectors 
of the two countries should 
take advantage of this oppor-
tunity.
Emphasizing that paying atten-
tion to rail, road and sea trans-
portation infrastructure should 
be a priority of the two coun-
tries, the ICCIMA head stated: 
“The most important problem 
in the way of improving the 
level of trade cooperation be-
tween Iran and Kazakhstan is 
the issue of transportation. 

Solving this issue requires the 
will of the authorities of the 
two countries. The future of 
transit between the two coun-
tries can be bright due to Ka-
zakhstan’s connection to China 
and Iran’s access to the open 
waters of Southeast Asia, pro-
vided that the infrastructure 
for exploiting this opportunity 
is available.”
The Kazakh official for his part 
emphasized that his country is 
seeking to improve business 
relations with Iran as much 
as possible and said: “Iran is 
our main way to communicate 
with Turkey and West Asia. So 
far, we have had 20 million dol-
lars in financial transactions, 
and the aim of these meetings 
is to increase this amount to 
60 million dollars.”
“Our economies have a good 
overlap. We are looking for fur-
ther development of relations 
between the two countries, 
especially in the field of vege-
tables, fruits and fisheries”, he 
added.
Back in last November, Iran 
and Kazakhstan inked a mem-
orandum of understanding 
(MOU) on the expansion of 
cooperation in the agriculture 
and trade fields as well as in-
dustries, logistics, transporta-
tion and technology transfer in 
Tehran.
The MOU was signed by Javad 
Sadati-Nejad, the former Ira-
nian agriculture minister, and 
Zhumangarin Serik, the deputy 
prime minister and minister 
of trade and integration of Ka-
zakhstan, who visited Tehran 
on top of a Kazakh delegation.
As reported, the effort of the 
two countries in order to in-
crease the value of bilateral 
trade to about one billion dol-
lars, based on the agreements 
of the presidents of the two 
countries, is considered in 
the MOU.During a meeting 
between Kazakhstan Prime 
Minister Alikhan Ashanuly 
Smaiylov and Iran’s First Vice 
President Mohammad Mokh-
ber on the sidelines of the Sec-

ond Caspian Economic Forum 
in Moscow in October 2022, 
the Kazakh side emphasized 
the importance of improving 
the level of cooperation be-
tween Tehran and Astana in 
the oil swap, as well as indus-
try, agriculture, scientific and 
cultural sectors.
Mokhber, for his part, said that 
the level of trade between Iran 
and Kazakhstan can quickly 
reach three billion dollars, con-
sidering the existing capacities 
of the two countries.
The Kazakh prime minister 
welcomed the proposal of 
Iran’s first vice president and 
stated that the necessary fields 
and capacities of the two coun-
tries are ready to raise the level 
of trade exchanges between 
Iran and Kazakhstan and reach 
three billion dollars a year.
Mokhber then announced 
Iran’s readiness to send min-
ing companies to Kazakhstan 
and added: “Tehran is ready to 
cooperate with Astana in port, 
dam construction, hydropow-
er plant construction, knowl-
edge-based and technical and 
engineering services.”
Also, during an Iran-Kazakh-
stan business forum hosted 
by the ICCIMA in Tehran in 
mid-October last year, the 
two sides stressed the need 
for removing visa issuance 
and transportation obstacles, 
to realize a $6 billion annu-
al trade target. The business 
forum was attended by sen-
ior officials from both sides 
including Shafeie, Torebayev, 
Kazakh Ambassador to Tehran 
Askhat Orazbay, and ICCIMA 
Deputy Head Mohammadreza 
Karbasi, as well as the head 
of Iranian chambers of com-
merce and businessmen from 
the two sides. The members 
of the Iran-Kazakhstan Joint 
Chamber of Commerce, rep-
resentatives of the Islamic Re-
public of Iran Railways (RAI), 
the Trade Promotion Organiza-
tion (TPO), and the Agriculture 
Ministry were also present at 
the event.

Iran, Kazakhstan target $1b of agricultural trade

Tehran says wel-
comes restoration of 
ties with Egypt, Mo-
rocco
Iranian Foreign Minister Hossein Amir 
Abdollahian said on Thursday that 
Tehran welcomes good relationship 
with Egypt and Morocco as two Mus-
lim states while expressing his coun-
try’s unhappiness the ongoing civil 
war in Sudan.
Amir Abdollahian made the remarks 
as he addressed a gathering of am-
bassadors from Islamic countries on 
the occasion of Eid al-Adha (Feast of 
Sacrifice).
Amir Abdollahian also pointed to the 
message and spiritual aspects of Hajj, 
saying, “Hajj provides us diplomats 
with an opportunity to pay special 
attention to issues relevant to the Is-
lamic world, including the unity of the 
Islamic Ummah, by utilizing the Ibra-
himic Hajj opportunity more than ever 
before.”
The comments by the foreign minister 
come as more than 1.8 million people 
are taking part in the first unrestricted 
Hajj pilgrimage in Saudi Arabia since 
the Covid-19 pandemic struck in 2020.
The foreign minister added, “We are 
pleased that the Ibrahimic Hajj pro-
vides a platform for meetings and 
discussions among Islamic scholars, 
Muslim men and women, and youth, 
enabling us to better understand inter-
national conditions, the transitioning 
global order, and pay attention to is-
sues in the Islamic world.”
He further stated: One of the foreign 
policy priorities of Ayatollah Raisi’s 
government is special attention to 
relations with the Islamic world and 
regional countries.”
The Raisi administration has declared 
that developing ties with neighbors, 
regional states and Muslim states is 
a foreign policy priority. In line with 
this policy Tehran and Riyadh have 
restored diplomatic ties which were 
in 2016.
“We are delighted that in recent 
months, we have been able to restore 
the normal state of diplomatic rela-
tions between the Kingdom of Saudi 
Arabia and the Islamic Republic of Iran 
through diplomacy and negotiations. 
We also welcome the development of 
relations and the normalization of ties 
with other regional and global Islamic 
countries, including the Arab Republic 
of Egypt and the Muslim and brotherly 
country of Morocco, and within this 
framework, we express our concern 
about the crisis and the outbreak of 
internal war in Sudan,” the chief dip-
lomat remarked.
Elsewhere in his remarks, the foreign 
minister said the foes have engineered 
plots to create division among Muslim 
nations.
For example, he said, “What happened 
in Afghanistan, Iraq, and Syria in re-
cent years is part of the enemies’ plan 
against the Islamic Ummah and Islam-
ic countries.”
The top diplomat said all Muslim na-
tions must work hard to thwart the 
conspiracies by enemies against Is-
lam.
He added the Zionists are working 
relentlessly to create division among 
Islamic countries.
The foreign minister went on to say 
that the Palestinian issues is “still the 
main concern and priority of the Is-
lamic world.”
Amir Abdollahian said he and his Sau-
di counterpart Prince Faisal bin Farhan 
al-Saud exchanged views about the 
Palestinian crisis when the Saudi for-
eign minister made a visit to Tehran on 
June 17. 
 “In the conversation we had with the 
foreign minister of Saudi Arabia, we 
agreed that the Islamic world should 
still consider the Palestinian issue as 
its main concern, be aware of the ac-
tions of the apartheid regime of Israel, 
and prevent the weakening of Pales-
tine,” Iran’s chief diplomat remarked.
The minister told the ambassadors 
of Muslim nations that Iran and Sau-
di Arabia as two important countries, 
along with other Islamic nations that 
play a role in the region and the larger 
world, should continue to “support the 
oppressed people of Palestine with a 
stronger and more effective voice.”

Tehran takes 
Canada to top 
UN court for 
breaching Iran’s 
state immunity

Iran has launched legal 
proceedings at the UN’s 
top court against Canada 
for breaching the Islamic 
Republic’s state immunity 
by designating the coun-
try a sponsor of terrorism 
under “false and wrong-
ful” allegations, Press TV 
reported. 
A statement by the Irani-
an government’s website 
said Tehran wants the 
International Court of Jus-
tice to compel Canada to 
stop violating the Iranian 
government’s immunities 
as a sovereign state in 
Canadian courts and avoid 
repeating such breaches 
of international law in the 
future.
Iran’s filing to the court 
also demands compensa-
tion from Canada. 
It said the violations be-
gan in 2012, when Otta-
wa listed Iran as a terror 
sponsor under “false and 
wrongful” allegations and 
then seized property and 
assets belonging to the 
Iranian government.  
The statement said Can-
ada has continued this 
“wrong process” in spite 
of repeated protests by 
Iran.
“Iran, through this move, 
once again showed [its 
adherence] to its prin-
cipled position on the 
peaceful settlement of 
differences and commit-
ment to the rule of law re-
garding relations between 
countries,” the statement 
said, expressing hope that 
Canada will change its 
“political approach” and 
stop violating its obliga-
tions.
Tehran said Canada had 
breached international law 
by court rulings ordering 
Iranian assets to be hand-
ed over to victims of var-
ious attacks that Canada 
blames on groups backed 
by Iran.
The Hague-based court 
confirmed in a statement 
that Iran had launched 
legal proceedings against 
Canada on Tuesday.
Iran said in its filing to the 
court that “Canada has 
adopted and implement-
ed a series of legislative, 
executive, and judicial 
measures against Iran and 
its property [since 2012] 
in breach of its interna-
tional obligations,” said 
the statement. 
“Iran respectfully requests 
the Court to adjudge and 
declare that by failing to 
respect the immunities 
of Iran and its property, 
Canada has violated its 
international obligations 
toward Iran,” it added.
It also said that Iran de-
manded compensation 
from Canada for the “vi-
olation of its international 
obligations”, and asked 
the ICJ to tell Ottawa to 
overrule any judgments 
against Tehran in Canadi-
an courts.

The value of non-oil export from 
Semnan province increased by 48 
percent during the first two months 
of the current Iranian calendar year 
(March 21-May 21), as compared to 
the same period of time in the past 
year, the acting director-general of 
the customs department of the prov-
ince announced.
Morteza Hajian-Nejad said that 
286,200 tons of non-oil commodities 
worth $120 million were exported 
from the province in the mentioned 
two-month period, IRNA reported.
He named sodium hydroxide, wire 
and cable, light hydrocarbons, un-
refined lead, refined oil, evaporative 
cooler, plastic containers, deter-
gents, refined oil, aluminum sheet, 

sulfuric acid, dry milk, salt, resin, 
washing machine, hydrochloric acid, 
perchlorine, calcium chloride, ceram-
ic and tile, barite powder, and liquid 
paraffin as the major exported items.
He said that these goods were ex-
ported to 36 countries including 
Iraq, Afghanistan, Turkey, Russia, 
Pakistan, Turkmenistan, United Arab 
Emirates, Azerbaijan, Russia, Kuwait, 
Pakistan, India, Uzbekistan, Armenia 
and Japan last year.
As previously announced by the offi-
cial, the value of export from Semnan 
province increased by 19 percent in 
the past Iranian calendar year 1401 
(ended on March 20).
Hajian-Nejad said that commodities 
worth $120 million were exported 

from Semnan province in the previ-
ous year.
He named Afghanistan, Russia, Pa-
kistan, Iraq, Turkey, and United Arab 
Emirates (UAE) as the major export 
destinations, and wire and cable, de-
tergent, plastic containers, sodium 
hydroxide, evaporative cooler, wool 
and light hydrocarbon as the main 
exported items.
As announced by the spokesman of 
the Islamic Republic of Iran Customs 
Administration (IRICA), Iran’s non-
oil trade stood at 25.732 million tons 
worth $15.454 billion during the first 
two months of the current Iranian 
calendar year.
Mohammad Rezvani-Far put the 
country’s 2-month non-oil export at 

21 million tons worth $7.513 billion, 
and that of import at 4.732 million 
tons valued at $7.941 billion.
He said that the export rose 12.6 
percent in weight, but dropped 13.7 
percent in value, and import fell 8.7 
percent in weight and 4.7 percent in 
value in the first two months of this 
year, as compared to the same period 
of time in the previous year.
He named China, Iraq, Turkey, the 
United Arab Emirates (UAE), and In-
dia as the top five export destinations 
of Iranian non-oil goods in the men-
tioned two months, and China, the 
UAE, Turkey, Germany, and Russia as 
the top five sources of import.

Export from Semnan province increases 48% in 2 months on year

Iran has earned $61 billion from 
exporting 120 million tons of petro-
chemical products during 2018-2022 
amid growing sanctions, according 
to the deputy head of the Iranian As-
sociation of Petrochemical Industry 
Corporation (APIC).
Fariborz Karimaei, who made the an-
nouncement in the 32nd meeting of 
the managing directors of the coun-
try’s petrochemical companies on 
Monday, said around 40 million tons 
of petrochemicals were produced in 
the previous Iranian calendar year 
(ended on March 20), Shana reported.

Of the mentioned figure, 28 million 
tons were exported and 12 million 
tons were sold inside the country, he 
said, adding the annual revenues of 
the sector amounted to $27 billion.
According to Karimaei, more than 27 
million tons of raw materials worth 
$26 billion and over 11 million tons of 
urea fertilizers valued at $3.2 billion 
were supplied to downstream and 
agricultural industries respectively by 
petrochemical complexes during the 
above-mentioned five-year period.
The petrochemical industry plays a 
crucial role in Iran’s non-oil economy, 

as petrochemical export is the sec-
ond-largest source of revenue for the 
country after crude oil. Petrochemical 
exports already constitute nearly 33 
percent of the country’s non-oil ex-
ports.
According to NPC Head Morteza 
Shahmirzaei, the company plans to 
increase its annual petrochemical 
production capacity to 200 million 
tons over the next 10 years.
In this regard, Iranian Oil Minister 
Javad Oji said that more than 100 
petrochemical projects with a total 
investment of about $70 billion have 

been defined and will be implemented 
across the country.
Oji noted that the country will also be 
completely self-sufficient in produc-
ing the catalysts used in the petro-
chemical industry by the end of the 
current government administration’s 
incumbency (August 2025).
He put the country’s current petro-
chemical production capacity at 90 
to 95 million tons, saying that over 
$12.5 billion was earned from the ex-
port of petrochemical products in the 
Iranian calendar year 1400 (ended on 
March 20, 2022).

Petchem exports bring Iran $61b in 5 years despite sanctions
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Iran’s armed forces chief Maj. Gen. 
Mohammad Bagheri held phone 
talks on Wednesday with Russian 
Defense Minister Sergei Shoigu dis-
cussing with him the recent events 
in the Russian Federation, including 
the June 24 insurrection by the 
Wagner group.  Shoigu presented 

some explanations about the recent 
developments in his country.
The two top military officials also 
insisted on the need to develop de-
fense cooperation between Iran and 
Russia. Major General Bagheri also 
invited Defense Minister Shoigu to 
pay a visit to Iran.

Iran’s military chief 
discusses Wagner muti-
ny with Russia’s Shoigu, 

invites him to Tehran

World must en-
sure tragedies 
such as Sardasht 
are not repeated: 
OPCW

On the anniversary of the 
chemical attack on the Ira-
nian border city of Sardasth 
in 1987, The Hague-based 
Organization for Prohibi-
tion of Chemical Weapons 
(OPCW) issued a statement 
insisting that the interna-
tional community must 
provide assurances that 
tragedies such as Sardasht 
will not happen again.
In the chemical attack on the 
northwestern city in Iran’s 
West Azarbaijan Province 
more than 100 people were 
killed and thousands more 
were exposed to mustard 
gas agents whose agonies 
are still continuing.
Following is the text of 
OPCW Director Gener-
al Fernando Arias on the 
chemical attack:   
Thirty-five years ago, on 28 
June 1987, the peaceful cit-
izens of Sardasht became 
the victims of an atrocious 
chemical attack.
It killed scores of innocent 
people indiscriminately – 
men and women, the young 
and old.
Among those who survived, 
many were left permanently 
scarred and traumatised. 
For some, the physical and 
mental agony continues to 
this day.
This event horrified the 
international community, 
accelerating its efforts to 
conclude a comprehensive 
global ban on chemical 
weapons.
This year we mark the 25th 
anniversary of that ban’s 
entry into force as a bind-
ing legal instrument – the 
Chemical Weapons Con-
vention.
It stands as a unique treaty 
because it embodies a com-
plete, permanent, and veri-
fiable prohibition against an 
entire category of weapons 
of mass destruction.
The Convention is also a 
commitment to the vic-
tims of chemical warfare 
because through the Con-
vention the international 
community remains reso-
lute in its efforts to ensure 
that such suffering does 
not recur.
In this respect, over the 
past quarter century we 
have achieved great pro-
gress towards this goal.
Ninety-nine percent of de-
clared chemical weapons 
stockpiles have been elim-
inated under the strict and 
effective verification of the 
OPCW.
93 countries have joined 
the Convention, which 
means that 98% of the 
world’s population is under 
its protection.
Despite these accomplish-
ments, recent use of chem-
ical weapons in multiple 
countries around the world 
reminds us that this threat 
persists.

How to Keep Housework From Hurting Your Marriage 
By: PARISA JAMADI Source: https://www.verywellmind.com/chores-conflict-in-marriage-2300980

When you or your partner is unhappy 
about the allocation of household chores, 
the stress level in your home can in-
crease tremendously. If you ask wives 
what their top source of stress is, quite 
a few will respond that it is the fact that 
their husbands don’t want to do their 
share of work around the house.1 
Stress levels increase in your home when 
either one of you is unhappy about un-
finished chores. Couples fight over who 
does what around the house almost as 
much as they fight over money. 
Surveys and studies consistently point 
out that even though many women work 
outside the home, they still tend to do 
most of the household chores.
Uneven Chore-Splitting Can Erode the 
Partnership of Marriage 
Marriage is a partnership that includes 
the practical business of running the 
household. That means keeping fi-
nancial records, home maintenance, 
shopping, planning, cleaning, cook-
ing, childcare, transportation, etc. 
When the practical aspects run 
smoothly, there is more peace and 
harmony.1 
However, if friends drop in and the 
house is a mess, or if there are no 
clean clothes to wear, or it rains hard 
and the leaky roof wasn’t fixed because 
of procrastination, then irritations grow. 
Misunderstandings surface and a con-
flict can arise. 
How to Share Household Chores 
The biggest mistake you can make in 
your quest to have your partner do more 

chores around the house is to ask for 
help. Asking for help implies that the re-
sponsibility for the chores belongs to just 
you. In actuality, chores a r e 
shared responsibil-
ities, and doing 
a good job di-
viding up the 
housework 
is essential 
to ensure 
a happy 
marriage. 
Here’s how 
to do it. 
Learn 

About Priorities 
Set your priorities as a couple. What is 
truly important to each of you? Many 
couples find they look at the division of 
chores differently.1 Domestic disorder 
simply doesn’t bother some people. But 
if you are comfortable with a messy 
home and it bothers your spouse, you 
both need to compromise. Compro-
mise works best if you select priori-
ties, rather than trying to completely 
satisfy both partners. 
Discuss how you both feel about 
home-cooked meals versus quick 
meals or eating out now and then.2 
Find out your own and each other’s 

feelings about dust, a clean toilet, 
an unmade bed, a perfectly 

manicured lawn, pay-
i n g bills on 

t i m e , 
a n d 

so 

forth. If one of you feels that a toilet 
should be cleaned every two or three 
days, then you need to share that infor-
mation so you can understand what you 
each feel is important. 
Anticipate Roadblocks 
Sit down together and make a list of the 
chores that each of you absolutely hates 
to do.3 What one hates, the other may 
be able to tolerate. If both of you detest 
the same chore, then figure out a way to 
compromise in getting this particular un-
pleasant task done. Or perhaps you could 
tackle the horrid chore together, as a team. 
Agree on a Timetable 
It is important, too, to be considerate of 
one another’s body clocks. Some folks are 
morning people and some folks are night 
owls. Forcing one another to do a project 
or chore when they really aren’t ready to 
do it only creates tension. Timing is im-
portant. 
Touch Base on a Plan Each Week 
Let one another know what the coming 
week is going to be like: meetings, er-
rands, special occasions, etc. Then decide 
who is going to do what, make a list, and 
post the list. Then let it go. 
Don’t nag each other about what you 
volunteered to do. If the task hasn’t 

been done by the following week when 
you next sit down to share expectations, 
that’s the time to bring it up.
Keep Reevaluating 
If one of you doesn’t follow through on 
promises to do your share of the work 
around your home, try and discover 
together why there is such reluctance. 

Sometimes one partner overcommits or 
underestimates the time it takes to get 
something done. Blaming your partner for 
what hasn’t been accomplished will not be 
effective. Reevaluate your plan and adjust 
as needed. 
Be flexible and allow your partner to ac-
complish tasks in their own way.3 If hav-
ing the towels folded a certain way is super 
important to you, then do it yourself. 
If after discussing the situation, the two of 
you really can’t get things done, then you 
need to make some choices. Look at some 
areas of your house and yard that you may 
want to cut back on to save both time and 
money. Or try to get your home organized 
so it runs more efficiently. 
Ask yourself if some chores even have to 
be done on a regular basis. For instance, 
if mowing the lawn is taking too much 
time, try replacing grass with wildflowers. 
If you hate ironing, give away the clothes 
that need ironing and toss the iron. Do the 
really care if the windows sparkle? After a 
re-examination of your standard of house-
keeping, your chores may become less 
draining emotionally and physically. 
Hire Help 
If you can’t or don’t want to lower your 
standards, you can hire some outside help 
if your budget can handle it.4 It requires 
some organization on your part to create a 
list of tasks. You can hire someone to clean 
your bathrooms, vacuum, dust, shine win-
dows, change bed linens, iron, mend, or 
take down seasonal items. This should not 
be viewed as help for one partner (the wife, 
for example) but for both partners. 

The second exclusive exhibition of the 
Eurasian Economic Union (EAEU), 
which is a platform to showcase the 
capabilities of the EAEU members 
and their Iranian counterparts, is 
scheduled to be held in Tehran during 
December 4-7, an official with Iran’s 
Trade Promotion Organization (TPO) 
announced.“The second round of the 
Iran-EAEU exhibition will be held over 
an area of more than 5,000 square 
meters and with the participation 
of more officials and companies on 
December 13 to 16 of this year in 
Tehran,” Rahmatollah Khormali, di-
rector general of TPO’s Central Asia, 
Caucasus and Russia Office, said on 
Monday.The TPO official attached 
great importance to the EAEU big 
market of 180 million people for the 
development of the exports of Irani-
an non-oil products and their political 
and economic closeness to Iran.
He noted that the exhibition is going 
to cover a variety of areas including 
industry, mining, and agriculture, and 
several specialized conferences are 

also scheduled to be held on the side-
lines of the exhibition.
The mentioned conferences will fo-
cus on various issues including in-
frastructure, transportation and the 
International North-South Transit 
Corridor, monetary, banking, and cus-
toms as well as trade agreements and 
scientific cooperation.
Exports to EAEU member states up 
70% in two months
According to Khormali, the Islamic 
Republic’s exports to Eurasian coun-
tries increased by 70 percent in the 
first two months of the current Ira-
nian year (March 21-May 21) com-
pared to the corresponding period in 
the previous year.Russia and Armenia 
were the top two importers of Iranian 
goods in the mentioned two months, 
the official said.
Iran and EAEU reached a preferential 
trade agreement in 2018 based on 
which about 862 commodity items 
are currently subject to preferential 
tariffs. The agreement came into ef-
fect on October 27, 2019.

Tehran to host 2nd EAEU exclusive exhi-
bition in early-Dec

The value of Iran’s fishery export has 
risen 29 percent in the first two months 
of the current Iranian calendar year 
(March 21-May 21), compared to the 
same period of time in the past year.
According to statistics released by the 
Iran Fisheries Organization (IFO), Iran 
exported 31,000 tons of fisheries and 
aquaculture products worth $58 mil-
lion during the two months period, also 
registering a 23 percent rise in terms of 
weight, Fars News Agency reported.
The country registered a $54 million sur-
plus in the trade of fisheries and aquacul-
ture during the mentioned two months 
as the country only imported four million 
tons of the mentioned products.
As reported, Hormozgan province 
ranked first in terms of exporting aquat-
ic products in the previous Iranian year. 

Last year, over 46,000 tons of aquatic 
products were exported from Hormoz-
gan province in southern Iran.
Iran’s aquaculture industry is on a wave 
of progress and has world ranks in the 
production of some fishery products.
According to the IFO head, Iran exported 
$600 million worth of fishery products 
in the previous Iranian calendar year 
1401.
Announcing a positive balance of $520 
million in the previous year, Hossein 
Hosseini said that there is a capacity of 
up to $2 billion in export for the coun-
try’s fishery industry.
It is worth mentioning that the growth 
and development of Iran’s aquaculture 
industry has reached the point where 
the country has become a model for the 
countries of the region and the world.

The United Nations Food and Agricul-
ture Organization (FAO) believes that 
Iran plays a responsible and central role 
in fishing and aquaculture industry in 
the region, and for this reason, it can be 
considered a model for the countries of 
the region.
Now the world markets have become 
the target of the export of the coun-
try’s fishery products, so that, the val-
ue of fishery exports also increased by 
67 percent in the Iranian calendar year 
1400 compared to the preceding year.
In addition to the executive role of the 
IFO, the role of research and knowl-
edge-based activities in this field is very 
important, and the entry of young spe-
cialists and knowledge-based experts in 
various sectors of the fishery industry 
has made the sanctions ineffective.

TEDPIX, the main index of Tehran Stock Exchange (TSE), dropped 
27,923 points to 2.168 million on Tuesday.
As reported, over 7.941 billion securities worth 64.351 trillion rials 
(about $153 million) were traded at the TSE.
TSE is one of the four Iranian stock exchanges, and the most important 
one. The other three ones are Iran Mercantile Exchange (IME), Iran 
Energy Exchange (IRENEX), and Iran’s over-the-counter (OTC) market, 
known as Iran Fara Bourse (IFB).
A member of the Iranian Parliament’s Planning and Budget Committee 

has said that a prosperous future is expected for the stock market by 
using modern financial instruments.
Mohammadreza Mirtajedini said shareholders need to invest indirectly 
in the capital market using financial instruments such as investment 
funds before directly entering the market.
Pointing out that education is a necessity for people who want to enter 
the market, Mirtajedini said: “With the help of investment funds and 
with a long-term view, shareholders can inject their capital into the 
market to bring the country’s production to the required prosperity.”

TEDPIX drops 27,900 points on Tuesday

Fishery exports increase 29% in 2 months yr/yr
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گزارش

شهردار اصفهان مطرح کرد:
افتتاح ۶۰۰ میلیارد 

تومان پروژه شاخص 
در شهر

شهردار اصفهان با بیان اینکه پابه پا و در 
کنار مردم در برگزاری جشن های ایام 
عید غدیر و قربان خواهیم بود، گفت: مردم 
در محلات شهری به صورت خودجوش 
متقاضی برگزاری جشن در این ایام هستند، 
در این راستا شهرداری در نقش تسهیل گر 
ظاهر شده است تا اگر موانعی باشد، آن را 

رفع کند.
به گزارش خبرنگار ایمنا، علی قاسم زاده 
در برنامه رادیویی »صدای شهر« و در 
گفت وگوی بی واسطه با مردم ضمن تبریک 
دهه ولایت و امامت اظهار کرد: این ایام 
فرصتی مناسب برای بیشتر باهم بودن و 
در کنار هم بودن است، از این رو کسانی که 
تمکن مالی بیشتری دارند، می توانند در این 

ایام یتیم نوازی و همسایه داری کنند.
وی افزود: به مناسبت دهه ولایت و امامت 
همزمان با روز عید غدیر خم جشن بزرگی 
در امتداد زاینده رود با مشارکت مردم برگزار 

خواهد شد.
شهردار اصفهان تصریح کرد: مردم در 
خودجوش  به صورت  شهری  محلات 
متقاضی برگزاری جشن در این ایام هستند، 
در این راستا شهرداری در نقش تسهیل گر 
ظاهر شده است تا اگر موانعی باشد، آن را 

رفع کند.
وی خاطرنشان کرد: اقدامات و تمهیداتی 
توسط مدیریت شهری برای دریافت 
مجوزهای لازم نصب بنر و تبلیغات سطح 
ارگان ها و مجموعه های  شهر توسط 
مردمی و فرهنگی اندیشیده شده است، 
لذا متقاضیان می توانند با مراجعه به سایت 
شهرداری اصفهان بدون مراجعه حضوری 
درخواست های خود را در این زمینه ثبت و 
ضبط کنند، در این راستا شهرداری اصفهان 
پابه پا و در کنار مردم در برگزاری جشن های 

ایام عید غدیر و قربان خواهد بود.
قاسم زاده با اشاره به اصلاح خروجی خیابان 
راران به خوراسگان اظهار کرد: محله راران 
یکی از پروژه ای محله محور ۱۴۰۱ منطقه 
۱۵ بود که حدود ۲۰ میلیارد تومان برای 
آزادسازی گلوگاه های این محله، زیرسازی 

معابر و اجرای پروژه ها هزینه شده است.
وی ادامه داد: در خصوص گلوگاه خیابان 
راران موضوع در کمیسیون ماده پنج 
بررسی شده و توافق با مالکان صورت 
گرفته و به زودی اصلاح و آزادسازی آغاز 

می شود.
شهردار اصفهان خاطرنشان کرد: این روزها 
منطقه ۱۵ درگیر آزادسازی های مرتبط 
با کمربند شمالی خوراسگان و همچنین 

آزادسازی رینگ چهارم ترافیکی است.
وی اظهار کرد: اگر طرحی در محدوده شهر 
و مصوب طرح تفصیلی باشد، شهرداری 
می تواند برای آزادسازی آن از قوانین کمک 
بگیرد، بر این اساس از طریق ماده ۸ در 
صورت رضایت نداشتن مالک، می توانیم 
هزینه ملک را به حساب قوه قضائیه واریز 
کنیم اما اگر ملک در حریم شهری نباشد، 
هیچ راهی جز توافق با مالک وجود ندارد 
و نمی توان دستور تخریب صادر کرد؛ در 
این زمان تنها مردم محله باید همکاری 
و به تعبیری از طریق مطالبه اجتماعی و 
کدخدامنشانه با مالکان برای رفع مشکلات 

محله اقدام کنند.

وزیر راه و شهرسازی در اصفهان:

بازار اجاره مسکن کنترل می شود
وزیر راه و شهرسازی گفت: بنا بر فرمان صادر شده از 
سوی رهبر معظم انقلاب در دیدار با مدیران قوه قضاییه 
مبنی بر رسمیت بخشی به اسناد رسمی در معاملات اموال 

غیرمنقول، بازار اجاره مسکن در کشور کنترل می شود.

مهرداد بذرپاش در پایان جلسـه شـورای مسـکن در اسـتانداری اصفهان در 
جمع خبرنـگاران افزود: با خارج شـدن اسـناد غیر سـمی از مـدار معاملات، 
اطلاعـات کامـل از وضعیت خرید، فـروش وذاجـاره واحدهای مسـکونی و 

مبالغ تعیین شـده، کسـب می شـود.
وی اظهار کـرد: این اطلاعات به نهادهـای نظارتی و تعزیـرات برای کنترل 

بازار مسـکن به ویژه در بخـش اجاره کمک بسـیاری می کند.
وزیـر راه و شهرسـازی ادامـه داد: بـازار مسـکن در ۳۰ تـا ۴۰ سـال اخیـر 
رهاشـده ترین بازار بود کـه با ابزارهـای پیش بینی شـده تدابیر جـدی برای 

سـاماندهی آن اندیشـیده و بـکار گرفتـه خواهد شـد.
وی طرح مالیـات بر خانه هـای خالی کـه باید بـه متقاضیان عرضه شـود را 
اقدام مؤثر دیگری در سـال های اخیر بـرای کنترل بازار مسـکن عنوان کرد 
و گفت: مشـاوران امـلاک نیز باید سـاماندهی شـوند هـر چند در بیـن آنها 

افراد متعهد و متدین بسـیاری وجـود دارد.
بذرپاش با اشاره به مصوبه مقابله با احتکار زمین نیز افزود: براساس این مصوبه 
هر زمینی که در پهنه مسکونی و کاربری آن مسکونی باشد اگر در محدوده 
شهری ۱۰ سال از طریح تفصیلی آن گذشته و اقدام ی نکرده باشند با نظر 

کمیسیون ماده پنج تغییر کاربری برای سایر خدمات داده می شود.
وی با اشاره به اینکه تأمین زمین در استان اصفهان سرعت خوبی گرفته است، 
اضافه کرد: تا پایان سال ۱۴۰۳ نیز هدف گذاری که در ساخت نهضت ملی 

مسکن بر عهده استان است با تمهیداتی که اندیشیده شده محقق می شود.
بذرپاش ادامه داد: طبق مصوبات این جلسه از شورای مسکن استان اصفهان 
سه شهرک جدید به شهرک ها و یک شهر جدید نیز به استان اضافه خواهد 
شد که نیازمند مصوبه هیأت وزیران است مجوزهای این شهر در وزارت راه 

و شهرسازی صادر شده و بلافاصله در هیأت وزیران طرح موضوع می شود.
وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد: همچنین مقرر شد سهم یک سومی که بر عهده 
وزارت راه و شهرسازی برای خدمات زیربنایی است از منابع و زمین های در اختیار 

وزارت راه در اختیار استاندار قرار گیرد.
به گفته وی، خدمات زیربنایی جزو خدمات ضروری ساخت مسکن هستند.

وی با اشـاره به اینکه شـهر جدید بهارسـتان، مشـکلاتی دارد، گفـت: تعداد 
قابل توجهـی جمعیت مـردم مـا در این شـهر سـاکن هسـتند و از نبود یک 
مرکـز درمانـی بیمارسـتانی رنـج می برنـد کـه امـروز توافـق شـد در قالب 
۵۰ درصـد وزارت راه و شهرسـازی و ۵۰ درصـد وزارت بهداشـت و درمـان 
بیمارسـتان در این شـهر احداث شـود که بـا پیگیری اسـتاندار ایـن مهم در 

حـال پیگیری اسـت.
وزیر راه و شهرسازی خاطرنشـان کرد: متروی شهر بهارسـتان نیز درصدی 
پیشرفت دارد و مقرر شـد از منابع داخلی اسـتان به این پروژه تخصیص یابد.
وی بـه سـه مصوبـه شـورای عالـی معمـاری و شهرسـازی اشـاره کـرد و 
گفت: بسـته ۱۹ گانه بافت فرسـوده و مشـوق های شهرسـازانه یکی از این 
مصوبات بود که درخواسـت کردیم اسـتان فعالانـه این مصوبات را توسـط 

شـهرداری ها اجـرا کند.

مدیرکل امور مالیاتی استان اصفهان:

۸۰ درصد از سهمیه مالیاتی امسال استان اصفهان وصول شد

مدیرکل امور مالیاتی استان اصفهان گفت: ۸۰ درصد 
از سهمیه تعیین شده برای سه ماهه نخست امسال 
استان در موضوع مالیات بر ارزش افزوده و مالیات های 

مستقیم محقق شده است.

عباس مزیکی، ابراز امیدواری کرد که در تیر جاری 
به عنوان فصل تسلیم اظهارنامه اشخاص حقوقی، 
وضعیت وصولی های استان اصفهان در کشور بهبود 

پیدا کند.

وی ادامه داد: اصفهان که ۶ تا ۷ درصد از جمع وصولی 
مالیات کشور را به خود اختصاص می دهد، استانی 

مؤثر در تأمین مالیات های کشور محسوب می شود.
مدیرکل امور مالیاتی اصفهان اظهار داشت: این استان 
با توجه به داشتن صنایع بزرگی همچون فولاد مبارکه، 
ذوب آهن، پالایشگاه و پتروشیمی، به طورمعمول در 
بیشتر سال ها رتُبه دوم درآمد مالیاتی کشور را به خود 

اختصاص داده است.
وی با اشاره به اینکه فولاد مبارکه به تنهایی معادل 
۵ تا ۶ استان کشور مالیات می پردازد، افزود: سال 
گذشته حدود ۳۲ هزار میلیارد تومان مالیات در استان 
وصول و هفت هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان عوارض 
به شهرداری ها، دهیاری ها و فرمانداری های متولی 

روستاهای بدون دهیاری پرداخت شد.
تراکنش  از  مالیات  اخذ  به  اشاره  با  مزیکی 
کارت خوان های بانکی گفت: هر گردش مالی 
به عنوان فروش و تحقق درآمد محسوب نمی شود 

و بر اساس دستورالعمل های سازمان امور مالیاتی باید 
از گردش مالی که به عنوان فروش و ارائه خدمت به 

تحقق درآمد منجر می شود، مالیات اخذ شود.
به گفته وی، افرادی که گردش مالی انجام می دهند 
باید مُستندات و اطلاعات ضمنی و حداقلی را در اختیار 
مأموران مالیاتی قرار دهند که این تراکنش و تبادلات 

مالی به چه دلیلی انجام شده است.
مدیرکل امور مالیاتی اصفهان اظهار داشت: دریافت 
مالیات ارزش افزوده یکی از بهترین مالیات ها در دنیا 

محسوب می شود که ویژگی های خاص خود را دارد.
وی با اشاره به اینکه بعضی افراد معتقدند که مالیات 
ارزش افزوده موجب افزایش تورم می شود، اضافه کرد: 
مالیات به عنوان پایدارترین و پاک ترین درآمد برای 
اداره جامعه است و ارزش افزوده در اصل، مالیات بر 
مصرف است و احتمال اینکه بر مصرف کننده فشار 

بیاورد، وجود دارد.
وی بیان کرد: یکی از کمترین نرخ های مالیاتی در 

جهان به ایران اختصاص دارد البته تعریف مالیات در 
دنیا متفاوت است و در کشورهای دیگر مجموع پولی 
که گرفته می شود تحت عنوان مالیات است و بنابراین 
به صورت جداگانه توسط تأمین اجتماعی، شهرداری و 

امور مالیاتی دریافت نمی شود.
مدیرکل امور مالیاتی اصفهان گفت: درصورتی که این 
درآمدها در کشور ما هم تجمیع شود عدد قابل توجهی 
خواهد شد اما در زمان حاضر سازمان های مختلف 
مالیات دریافت می کنند و مردم هم از این قضیه 
ناراحت هستند و اگر همه این ها را یک کاسه کنیم و 
نرخ مالیات بجای ۹ درصد ۱۵ درصد شود، وضعیت 

بهتر خواهد بود.
وی خاطرنشـان کـرد: مالیـات در دنیـا نقـش و 
کارکردهای مثبتـی دارد و در توسـعه، رفـاه و تأمین 
درآمدهـا و ادامـه خدمـت دولت هـا مؤثـر اسـت و 
دولت هـا هم بایـد در قبـال دریافـت پـول و مالیات، 

خدمـت ارائـه کننـد و پاسـخگو باشـند.

مزیکـی خاطرنشـان کـرد: سـؤال بـزرگ مردمـی 
کـه مالیـات می پردازنـد این اسـت کـه ایـن پول ها 
کجـا هزینه می شـود لـذا سـازمان هایی کـه مالیات 
دریافـت می کننـد بایـد بـرای مـردم نیـز توضیـح 
دهنـد کـه وصولی هـای آن هـا صـرف چه کارهایی 

می شـود.
وی تصریح کـرد: مالیات بـه توزیع ثـروت در جامعه 
منجـر خواهد شـد بـه شـرطی کـه به درسـتی اجرا 
شـود بنابرایـن باید سـراغ دانه درشـت ها برویـم و از 
آن ها مالیات بگیریم و درازای آن خدمات بهداشـتی، 
درمانی و آموزشـی ارزان و رایگان بـه افراد ضعیف تر 

جامعـه کنیم.
مدیرکل امور مالیاتی اسـتان اصفهان اظهار داشـت: 
مالیات خوب اسـت اما شـاید تاکنون به درستی از آن 
اسـتفاده نکرده ایـم و امیدواریـم این رونـد به مرور با 
دسـتگاهی شـدن و هوشـمند شـدن اصلاح شود و 

بیشـتر به سـراغ دانه درشـت ها برویم.

استاندار اصفهان در حاشیه جلسه شورای مسکن استان:

تعهد ساخت مسکن اصفهان تا پایان سال تأمین می شود
استاندار اصفهان گفت: بنابر مصوبات و اختیاراتی 
که در شورای مسکن به استان داده شد تا پایان 
سال بخش قابل توجهی از مسکن مورد نیاز 
استان تأمین می شود. سیدرضا مرتضوی در 
حاشیه جلسه شورای مسکن استان اصفهان 
که با حضور وزیر راه و شهرسازی، در استانداری 
برگزار شد، گفت: در این جلسه مسائل و 
مشکلاتی که در حوزه مبحث طرح نهضت 
ملی مسکن استان وجود دارد مورد بحث و 

بررسی قرار گرفت و گام خوبی به منظور بهبود 
شرایط مسکن استان برداشته خواهد شد. 
وی اظهار داشت: برخی مشکلاتی که از باب 
زیرساخت های مورد نیاز مسکن و تأمین مالی 
پروژه ها وجود دارد مورد بررسی قرار گرفت و در 
این راستا مجوزهایی صادر شد تا بتوانیم از محل 
بعضی از زمین های استان با هماهنگی وزارت 
راه و شهرسازی پروژه های ساخت مسکن در 
استان را پیش ببریم. استاندار اصفهان بیان 

کرد: در بخش ساخت مسکن و اولویت هایی 
که برای استان است، تعهد کردیم که تا پایان 
سال ۱۴۰۳ عددی که در حوزه ساخت مسکن بر 
دوش استان است محقق شود. مرتضوی گفت: 
در بخش راه های استان نیز مصوباتی را داشتیم 
و مقرر شد با همکاری وزارتخانه راه و شهرسازی 
در جلسات مجزایی مسائل حوزه راه استان را 
دنبال کنیم. استاندار اصفهان عنوان کرد: در 
خصوص برخی از مشکلات مانند چالش هایی 

که در برخی راه هایی که دچار فرسودگی قدیمی 
هستند وجود دارد با مساعدت معاون اول رییس 
جمهور و پیگیری وزیر راه و شهرسازی به دنبال 

احیای مصوبه گذشته هستیم.
وی افزود: در صورتی که این مصوبه احیا شود 
تأمین مالی قیر برای بزرگراه کاشان-اصفهان 
و بزرگراهی که به تبریز ختم می شود محقق 
خواهد شد تا شرایط مناسب تری را در راه آن 

مناطق داشته باشیم.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان هشدار داد:

تخلیه کامل آبخوان های دشت اصفهان تا سال ۱۴۰۹
مدیـرکل حفاظـت محیـط زیسـت 
داد:  هشـدار  اصفهـان  اسـتان 
اگـر برداشـت آب از سُـفره های 
زیرزمینـی بـه همیـن منـوال ادامه 
یابـد، آبخوان هـای دشـت اصفهان 
تـا سـال ۱۴۰۹ بطـور کامـل تخلیه 

. د می شـو
احمدرضـا لاهیجان زاده در نشسـت 
تخصصـی معرفـی چالـش اصلـی 
زیسـت محیطـی اسـتان اصفهـان 
و یافتـن راهکارهـای عملـی بـرای 
برون رفت از آن در دانشگاه اصفهان 
افـزود: اگر فکـر اساسـی بـرای این 
موضـوع و تغذیـه آبخوان هـای 
دشت اصفهان نشـود، در سال ۱۴۱۰ 
نرخ فرونشسـت در شـمال اصفهان 
بـه ۲ متـر و در بخـش مرکـزی این 

کلانشـهر بـه نیم متـر می رسـد.
از  یکـی  را  فرونشسـت  وی، 
چالش هـای اصلـی محیط زیسـتی 
اصفهـان برشـمرد و اظهار داشـت: 
از ۳۵ دشـت اسـتان که مورد مطالعه 
قـرار گرفته اسـت، ۲۹ دشـت از نظر 
فرونشسـت در شـرایط بحرانی قرار 

دارد.
وی با اشـاره به اینکه یکهـزار و ۲۰۰ 
کیلومترمربـع از مسـاحت اصفهـان 
آن دچـار  اطـراف  و شـهرهای 
فرونشسـت با نرخ ۱.۱۵ سـانتی متر 
در سـال اسـت، خاطرنشـان کـرد: 
فرونشسـت در دشـت اصفهـان، 
جمعیتی بالـغ بـر ۲.۵ میلیـون نفر را 

تحـت تأثیـر قـرار خواهـد داد.
لاهیجـان زاده بـا بیان اینکـه تأمین 
نکـردن حقابـه زیسـت محیطـی و 
اسـتمرار خشـکی زاینده رود سـبب 
تشـدید فرونشسـت و گـرد و غبـار 
شـده اسـت، اضافـه کـرد: برخلاف 
دشـت های دیگر دارای فرونشسـت 
در کشـور، فرونشسـت در دشـت 
اصفهـان بـا محـدوده اصلـی شـهر 
درگیر شـده و به مرکز شـهر در حال 
نفـوذ اسـت و همـه سـازه ها اعـم از 
لوله های انتقـال گاز، آب و فاضلاب، 
قطـار شـهری و بناهـای تاریخی را 

تحـت تأثیـر قـرار می دهـد.
وی بـا اشـاره به اینکـه بایـد حداقل 
۱۰ تا ۱۵ مترمکعـب آب در رودخانه 

زاینـده رود در محـدوده دشـت 
اصفهان جریان داشـته باشـد تا روند 
فرونشسـت متوقـف شـود، اظهـار 
داشـت: وزارت نیـرو نیـز روی سـال 
۱۴۰۴ بـرای پایـدار کـردن رودخانه 
زاینده رود و احیـای ۶۰ درصد تالاب 
گاوخونـی هدفگـذاری کرده اسـت.

وی یـادآور شـد: در زمـان حاضر ۴۱ 
هزار و ۳۰۹ حلقه چاه مجـاز و ۹ هزار 
و ۲۹۵ حلقه چاه غیرمجاز در اسـتان 
اصفهـان داریـم کـه مسـدود کردن 
چاه هـای غیرمجاز تبعـات اجتماعی 
خاص خود را بـه همـراه دارد لذا این 
کار باید همراه با جایگزین معیشـتی 

. شد با
مدیـرکل حفاظـت محیـط زیسـت 
اسـتان اصفهان همچنیـن، آلودگی 
هـوا را یکـی دیگـر از چالش هـای 
محیـط زیسـتی ایـن خطه دانسـت 
و گفت: کلانشـهر اصفهان در سـال 
۹۸ با ۱۰۲ روز هوای آلوده و در سـال 
۹۹ بـا ۱۲۷ روز هـوای آلـوده، رتبـه 
نخسـت را در ایـن زمینـه در میـان 

کلانشـهرهای کشـور داشـت.

افزایـش ۲۳۸ درصـدی 
در  آلـوده  روزهـای 

اصفهان
لاهیجـان زاده هشـدار داد: تعـداد 
روزهای آلوده در اصفهـان از ۷۲ روز 
در سـال ۱۳۹۵ به ۱۷۲ روز در سـال 
۱۴۰۱ رسـیده که گواه افزایش ۲۳۸ 
درصدی در مدت هفت سـال اسـت 
و اگـر وضعیـت بـه همیـن شـکل 
ادامـه یابد در چند سـال آینـده عمده 
روزهـای سـال اسـتان مـا ناسـالم 

خواهـد بود.
وی با اشـاره به اینکه میانگین ذرات 
مُعلـق )PM۲.۵( در هوای کلانشـهر 
اصفهـان بـا عـدد ۳۷ میکروگـرم 
بـر مترمکعـب بیـش از هفـت برابر 
اسـتاندارد سـازمان بهداشت جهانی 
اسـت، افـزود: افزایـش هـر یـک 
میکروگرم بر مترمکعب ذرات مُعلق 
)PM۲.۵( در میانگیـن سـالیانه باعث 

مـرگ ۳۱ نفـر خواهد شـد.
لاهیجـان زاده بـا بیـان اینکـه در 
سـال ۱۴۰۰ طبق گزارش دانشـگاه 

علوم پزشـکی اصفهـان، یکهـزار و 
۳۹۳ مـرگ در کلانشـهر اصفهـان 
 )PM۲.۵( مُنتسـب بـه ذرات مُعلـق
بـود، خاطرنشـان کـرد: آمـار سـال 
۱۴۰۱ هنـوز بطـور رسـمی اعـلام 

نشـده اسـت.
وی بـه سـیاهه انتشـار ذرات مُعلـق 
و میـزان سـهم آن در آلودگـی 
اصفهـان اشـاره و اضافـه کـرد: در 
شـهر اصفهان منابع متحـرک یعنی 
خودروهـا و موتورسـیکلت ها سـهم 
۷۷ درصـدی، ذوب آهـن سـهم ۶ 
درصـدی و واحدهـای آجرسـازی 
سـهم ۶.۵ درصـدی در آلودگـی هوا 

دارنـد.
وی ادامه داد: در شعاع ۵۰ کیلومتری 
اصفهـان، سـهم منابع متحـرک در 
آلودگـی ناشـی از ذرات مُعلـق ۴۴.۳ 
درصـد، ذوب آهـن ۴۳.۴ درصـد و 
فـولاد مبارکـه ۶.۳ درصـد اسـت و 
ذوب آهـن در ردیـف دوم ایسـتاده 
یعنـی اگـر ایـن مسـاله در واحـد 
صنعتـی مذکـور مهـار شـود، ۴۳ 
درصـد از این نـوع آلودگـی برطرف 

خواهـد شـد.
مدیـرکل حفاظـت محیـط زیسـت 
اصفهـان، وضعیـت شـاخص کیفی 
هـوای ایـن اسـتان در فصـل بهـار 
امسـال را غیرقابـل مقایسـه با مدت 
مشـابه پارسـال خوانـد و گفـت: در 
سـه مـاه نخسـت امسـال وضعیت 

مطلوبـی در مقایسـه بـا پارسـال 
داشـتیم کـه مدیـون بارش هـای 
خوب چند ماه اخیـر و وزش بـاد بود.
وی بـا بیـان اینکـه ایـن شـرایط 
اسـتثنایی اسـت، افزود: اقلیم حاکم 
بـر اصفهـان اینگونـه نیسـت و مـا 
بایـد توسـعه اسـتان را بـر اسـاس 
نظـر  در  اقلیمـی  واقعیت هـای 

یـم. بگیر
لاهیجـان زاده بـا بیان اینکـه ۸۰ 
درصـد از جمعیـت و ۷۰ درصـد از 
صنایع استان در شعاع ۵۰ کیلومتری 
کلانشـهر اصفهـان مسـتقر اسـت، 
تصریح کـرد: همه تمرکـز جمعیتی 
و صنعتی اسـتان در هشـت درصد از 
مسـاحت این خطـه بارگذاری شـده 
اسـت و اگر ایـن شـرایط ادامـه یابد 
مشـکلات اساسـی برای کلانشهر 
اصفهان کـه جایگاه تاریخـی و بین 

المللـی دارد، بوجـود می آیـد.
وی همچنین به ۲۲ منطقه حفاظت 
شـده و تحـت مدیریـت اداره کل 
حفاظـت محیـط زیسـت اسـتان در 
وسـعت ۲ میلیون و ۲۰۰ هزار هکتار 
اشـاره و تاکید کرد: در حفاظت از این 
مناطق با بسـیاری از ارگان هـا دچار 

چالش هسـتیم.
بـه گفتـه وی، مناطـق حفاظـت 
شـده قمیشـلو و کلاه قاضـی که به 
کلانشـهر اصفهان مُتصل هسـتند 
دارای ظرفیـت خوبـی در زمینـه 

گردشـگری طبیعی بوده که تاکنون 
مغفـول مانـده اسـت.

از  دیگـر  یکـی  لاهیجـان زاده 
مشـکلات اساسـی محیط زیسـتی 
در اسـتان را تغییـر کاربـری اراضـی 
دانسـت و بـا نمایـش دادن تصاویـر 
ماهـواره ای از مناطـق مختلـف و 
چگونگی تغییر کاربـری اراضی آنها 
در سـال های اخیـر، اظهـار داشـت: 
بسـیاری از این اراضی برای سـاخت 
وسـاز و ایجـاد واحدهـای صنعتـی 
تغییر کاربـری یافتـه که بـالای ۹۰ 

درصـد آنهـا غیرمجـاز اسـت.
وی بـه اقدام هایی که بـرای امحای 
پسماندهای بیمارسـتان ها در استان 
انجـام شـده اسـت نیـز اشـاره کـرد 
و گفـت: پسـماندهای پزشـکی ۵۷ 
بیمارسـتان بـا قـرارداد منعقد شـده، 

امحـا می شـود.
وی میـزان امحـای پسـماندهای 
پزشـکی را ۱۵ تُـن در روز اعلام کرد 
و افزود: همـه بیمارسـتان های واقع 
در شـعاع ۵۰ کیلومتـری اصفهـان، 
پسـماندهای خـود را بـرای امحـا 

انتقـال می دهنـد.
لاهیجـان زاده تصریـح کـرد: مـا 
بـا بیـان ایـن آمـار و اطلاعـات 
نمی خواهیـم ناامُیـدی ایجـاد شـود 
بلکـه قصـد داریـم واقعیت هـا بیان 
شـود تا دانشـگاهیان برای رفـع آنها 

ورود پیـدا کننـد.

سیاست های کلی 
نظام در اشتغال 
اتباع خارجی باید 
مد نظر باشد

مدیرکل امور اتباع و مهاجرین 
خارجی استانداری اصفهان:

مدیرکل امور اتبـاع و مهاجرین خارجی اسـتانداری اصفهان گفـت: با توجه 
به نرخ بیـکاری در شهرسـتان های اسـتان در بحث اشـتغال اتبـاع خارجی، 
ضمـن حفـظ کرامـت انسـانی و اسـلامی سیاسـت های کلـی نظـام را باید 
مد نظر داشـت. مهـدی نـادری در جلسـه کارگروه اشـتغال اتبـاع خارجی با 
حضور نمایندگان دسـتگاه های مرتبـط، در اداره کل امور اتبـاع و مهاجرین 
خارجـی اسـتان اصفهـان بـا اشـاره بـه نـرخ بیـکاری در شهرسـتان های 
اسـتان اصفهـان بیان کـرد: کلیـه دسـتگاه های مرتبط بـا موضوع اشـتغال 
می بایسـت از فرصت هـای پیـش رو اسـتفاده لازم را کـرده و این مسـتلزم 

همگرایی دسـتگاه های مختلـف در این موضوع اسـت. وی ضمن تشـریح 
چالش هـا و فرصت هـای حاصـل از حضور اتبـاع خارجـی در حوزه اشـتغال 
اسـتان عنـوان کـرد: ۱۲ شهرسـتان نطنز، فریـدن، فریدونشـهر، سـمیرم، 
چادگان، خوانسـار، دهاقان، نائیـن، گلپایگان، خـور و بیابانک و اردسـتان و 
بخش هایـی از شهرسـتان های آران و بیدگل دارای ممنوعیـت تردد، اقامت 
و اشـتغال بـرای اتبـاع خارجـی هسـتند ولـی اتبـاع خارجـی دارای مدارک 
قانونـی و مجـاز می تواننـد در ۱۶ شهرسـتان دیگـر اسُـتان حضـور داشـته 
باشـند. وی تصریـح کـرد: از نظر اقامـت و اشـتغال، اتبـاع افغانسـتان و بعد 

از آن اتباع کشـورهای عربی، بیشـترین حضور را در اسُـتان اصفهـان دارند 
و سـرمایه گذاران زیـادی نیـز در بیـن آنان وجـود دارنـد که دید کشـورمان 
بـه آنها مثبت اسـت. مدیـرکل امـور اتبـاع و مهاجریـن خارجی اسـتانداری 
اصفهان یادآور شـد: بیشـترین خدماتی که اتباع خارجی سـاکن کشـورمان 
دریافت می کننـد مربوط بـه افغانستانی هاسـت و البته در قبـال آن نیز برای 
مـا کار و فعالیـت می کننـد. وی یـادآور شـد: خدمـات ارائـه شـده بـه اتباع 
خارجی شـامل حوزه های مختلف اقتصـادی، اجتماعی، فرهنگی، آموزشـی 

و پزشـکی و درمانـی می شـود.
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راهبردهایی برای تغذیهٔ
پایدار و کاهش دورریز خوراک

هفتهٔ سبز اروپا برگزاری شد
اشرف کمالی  هفته سبز اروپا فرصتی 
است برای جشن گرفتن پیشرفت های کنونی، 
و ترغیب هرچه بیشترِ افراد و مؤسسات به اقدام 
جدی برای حفظ و احیای محیط زیست. بیست 
سال است که این مراسم سیاست گذاران و 
تصمیم گیران اروپایی را گردهم می آورد تا درباره 
سیاست کلی محیط زیست گفتگو کنند.  مطابق 
برآوردها سالانه ۱۷ درصد از خوراک موجود 
برای مصرف دورریخته می شود، یعنی ۹۳۱ 
میلیون تن غذا در سال. سازمان ملل از مردم، 
شرکت ها و دولت ها خواسته دورریز خوراک را 
کاهش دهند و بیش ازپیش به سوی اقتصاد 
چرخشی بروند. هدف این سازمان آن است 
که گرسنگی در جهان تا سال ۲۰۳۰ به صفر 
برسد، و بنابراین از شرکت ها بزرگ و نهادها 
خواسته است به ۴/۲ میلیارد نفر از جمعیت جهان 
که غذای کافی ندارند کمک کنند. همزمان، 
تقاضا برای تغذیه پایدار درحال افزایش است و 
دولت ها و نهادهای بین المللی برای حفظ زمین 
بیش ازپیش مردم را به تغییر رژیم غذایی ترغیب 
می کنند. سرآشپز معروف لیلا فتح الله، که مشاور 
سازمان ملل در امر دورریز خوراک نیز هست 
می گوید می توان از مرحله خرید تا نگهداری 
و تهیه غذا در مواد غذایی صرفه جویی کرد. او 
می گوید:  »وقتی به بازار می رویم برای کل هفته 
خرید می کنیم بنابراین چیزی نمی خریم که آخر 
هفته دور بریزیم. باید ریاضی وار میزان مصرف 
را حساب کرد و همانقدر غذا پخت، و باقی را 
به دیگران داد، قبل از هر چیز، اگر مواد اولیه در 
آشپزخانه زیاد است، باید همانها را مصرف کرد.« 
»اما بنکس«، یکی از پیشگامان تحول شیوه 
تغذیه، که مدتی است با هتل والدورف آستوریا 
در لوسیل قطر همکاری می کند می گوید: 
»بررسی ها نشان می دهد که دورریز غذا در قطر 
طی ماه رمضان و در اعیاد و جشن ها بین ۲۵ تا 
۵۰ درصد بیشتر می شود، که نگران کننده است. 
بنابراین ما منوهای خاصی را برای افطار و سحر 
تدارک دیدیدم تا مهمانان هتل بیش ازپیش 

درباره مسئله دورریز غذا بیندیشند.«

زهرا وفایی نیا   سـخنگوی کمیسـیون اجتماعـی مجلـس از 
پیشـنهاد دکتر قالیباف برای محاسـبه ۴۴ سـاعت مابه التفاوت تغییر 
سـاعت در قالب دورکاری برای کارمندان در نشسـت اخیر سـران قوا 
و موافقـت رئیس جمهـور با ایـن پیشـنهاد خبـر داد تا سـاعات کاری 
کارمندان بـه روال عادی بازگردد.حسـین گودرزی گفت: بـا توجه به 
مصوبـه دولت کـه بر اسـاس آن مقـرر شـده بـود کارمنـدان از تاریخ 
پانزدهـم خردادماه لغایـت پانزدهـم شـهریورماه ۱۴۰۲ از سـاعت ۶ 
صبح تـا ۱۴: ۴۵ در محـل کار خود حاضر شـوند و مشـکلاتی را برای 

خانواده هـا در پی داشـت بـا پیگیـری دکتـر قالیبـاف رئیـس مجلس 
شـورای اسـلامی این موضـوع توسـط کمیسـون اجتماعـی و مرکز 
پژوهش هـای مجلس بررسـی و در قالب پیشـنهاد در جلسـه سـران 

قوا طـرح و مـورد موافقـت رئیس جمهـور قـرار گرفت.
وی افزود: بـا این تصمیـم که بـه زودی از طـرف هیات دولـت ابلاغ 
خواهـد شـد سـاعت کاری کارمنـدان و کارکنـان دولـت کـه بـرای 
صرفه جویـی در مصرف انـرژی به سـاعت ۶ تغییر کرده بـود به روال 
عادی بـاز می گـردد امـا پایـان کار کارمندان همـان سـاعت ۱۴: ۴۵ 

خواهـد بـود و ۴۴ سـاعت مابه التفـاوت در قالـب دورکاری محاسـبه 
خواهد شـد.

بـه گفتـه سـخنگوی کمیسـیون اجتماعـی مجلـس سـاعت کاری 
کارکنـان و کارمنـدان دولـت از ۱۵ شـهریور بـه روال اداری خـود 

بازخواهـد گشـت.
لازم به ذکر اسـت ایـن تصمیم مجلـس در پاسـخ به تقاضـای مردم 
برای بازگشـت سـاعت کاری به روال عـادی در پی بروز مشـکلاتی 

بـرای خانوادها بـه ویژه بانـوان شـاغل صورت گرفته اسـت.

سخنگوی کمیسیون اجتماعی مجلس خبر داد:

موافقت رئیس جمهور با پیشنهاد 
رئیس مجلس بازگشت ساعت 
کاری به روال عادی

اخبار اصفهان اظهارنظرهای اتوبوسی 

مهدی چمران طی روزهای اخیر برای 
سازمان محیط زیست کشور واکنش برانگیز 
شد. او قبل تر درباره کولر اتوبوس ها سخن 
گفته بود. »اگر کولرها خراب باشد باید به 
شرکت واحد اخطار بدهیم تا کولرها تعمیر 
شود. اتوبوس بدون کولر زجرآور است. 
در رابطه با تاکسی ها نیز نرخ داریم و 
تاکسی هایی که کولر روشن می کنند یا 

نمی کنند نرخ مشخصی دارند.«
روز بعد هم در حاشیه یکصد و پنجاه و 
جمع  در  و  شورا  علنی  جلسه  هشتمین 
خبرنگاران درباره واردات اتوبوس کم کارکرد 
به پایتخت، گفت: در وهله نخست تلاش 
ما این بود که از اتوبوس های تولید داخلی 
استفاده کنیم. وی با اشاره به وعده های مطرح 
شده از سوی خودروسازان و قراردادهای 

منعقد شده با آنها، افزود: انتظار داشتیم تا 
پایان سال چهار هزار دستگاه اتوبوس از 
سوی تولیدکنندگان داخلی تحویل داده 
شود اما فقط ۷۴۰ دستگاه تأمین می شود و 
به همین دلیل با وجود اکراه و با فقدان اعتماد 
به استفاده از اتوبوس های کم کارکرد از دولت 
و مجلس مصوبه دریافت کردیم و دیگر 
مخالفت سازمان محیط زیست معنایی ندارد. 
این حرف ها بود که رئیس مرکز ملی هوا و 
تغییر اقلیم سازمان حفاظت محیط زیست در 
گفت و گویی با ایرانا ناچار به پاسخگویی شد.

 رئیس مرکز ملی هوا و تغییر اقلیم سازمان 
حفاظت محیط زیست گفت: با واردات 
اتوبوس های دست دوم مخالف نیستیم 
اما مخالفت ما با وارد کردن اتوبوس های با 

استاندارد یورو ۴ با ۱۵ سال سن است.
داریوش گل علیزاده درباره ماجرای واردات 

اتوبوس های دست دوم و مخالفت این 
سازمان، اظهار داشت: شهرداری و شورای 
شهر اعلام کردند که قرار است یکهزار 
دستگاه اتوبوس دست دوم را وارد کشور و 
در ناوگان حمل و نقل عمومی شهر تهران 
به کار گیرند، سازمان محیط زیست با اصل 
کار مخالف نیست اما حرف ما این است که 
خودروهایی که وارد می شوند نباید از رده 

خارج باشند.
وی افزود: بر اساس این تصمیم، قرار است 
از یکهزار دستگاه اتوبوس ۶۵۰ دستگاه 
با استاندارد یورو ۵ و عمر سه سال و ۳۵۰ 
دستگاه باقیمانده هم با استاندارد یورو ۴ و 
عمر بالای ۱۵ سال باشند، سازمان محیط 
زیست با بخش اول آن یعنی اتوبوس های 
یورو ۴ مشکلی ندارد اما روی بخش دوم 
یعنی اتوبوس های یورو ۳ با سن ۱۵ سال 

مخالفت داریم.
وی ادامـه داد: قـرار اسـت شـهرداری و 
شـورای شـهر این اتوبوس هـا را وارد و بدنه 
آنها را نوسـازی کننـد؛ در حالی که مشـکل 
آلودگـی هـوا در تهران بـه بدنـه اتوبوس ها 
مربـوط نمی شـود بلکـه در کارکـرد موتـور 
آنهاسـت بنابرایـن نوسـازی آنهـا دردی از 
آلودگـی هـوا در تهـران دوا نمی کنـد، 
همچنیـن می خواهنـد فیلتـر جـاذب دوده 
روی موتـور ایـن اتوبوس هـا نصـب کننـد 
که اگر در رونـد کار از روی خودرو برداشـته 
شـود هم مشـکلی در کارکرد خـودرو ایجاد 
نمی کنـد چـون سیسـتم اخطـار نمی دهد. 
گل علیـزاده گفـت: در حالـی کـه تولیـد 
خودروهـای بـا اسـتاندارد یـورو ۴ از سـال 
۲۰۰۸ در اروپـا متوقـف شـده اسـت امـا 
حـالا می خواهنـد خودروهایی با اسـتاندارد 
یورو ۴ و سـن بـالای ۱۵ سـال وارد کنند در 
حالی کـه فیلتر جـاذب دوده هم بـه صورت 
کارخانـه ای روی آنهـا نصب نشـده اسـت. 
وی اظهـار داشـت: ضمـن اینکـه اتوبوس 
یک وسـیله حمـل و نقـل پرپیماش اسـت، 
بنابرایـن اتوبوسـی کـه ۱۵ سـال کار کرده 
مشـخص اسـت که فرسـوده شـده حالا ما 
از آنها اسـتفاده کنیـم؟ از این رو بـا آن ۳۵۰ 
خودرویـی کـه یـورو ۳ هسـتند، مخالفیـم، 
متاسـفانه شـاید هم بخشی وارد شـده باشد 
بدون اینکه مجوز محیط زیسـت را بگیرند.
رئیس مرکز ملی هوا و تغییر اقلیم سازمان 
حفاظت محیط زیست گفت: تیرماه سال 
گذشته با وزارت کشور، شورای شهر و 
شهرداری تهران مکاتبه و تاکید کردیم 
خودروهای وارداتی باید حداقل یورو ۵ باشند 
حتی اگر ۵ سال ساخت هم نباشند باز مشکلی 
نداریم اما باید یورو ۵ باشند و اگر قرار است 
فیلتر جاذب دوده داشته باشند باید کارخانه ای 
باشد و روی سیستم نصب شده باشد نه اینکه 
به صورت دستی روی آنها نصب شود و 

در صورت برداشتن هم هیچ اختلالی در 
روند کارکرد خودرو ایجاد نشود، سال های 
گذشته بر روی ۵۰ اتوبوس در تهران فیلتر 
دوده نصب کردند اما الان کجا هستند؟ 
همه از روی خودروها برداشته شدند. وی 
تاکید کرد: مشکل آلودگی هوا در تهران 
بر روی کارکرد موتور خودرو است نه بدنه؛ 
حالا شهرداری می خواهد این خودروهای 
از رده خارج را وارد و بیش از ۸ میلیارد تومان 
هم برای نصب فیلتر جاذب دوده هزینه 
کند در حالی که مشکلی از آلودگی هوای 
تهران حل نمی شود. گل علیزاده اظهار 
کرد: گفته می شود که ۱۲ اتوبوس یورو 
۴ با سن بالا وارد کردند و در حال بازسازی 
هستند، اما هیچ مجوزی از سازمان حفاظت 
محیط زیست نگرفته اند این در حالیست که 
گمرک هیچ خودرویی را ترخیص نمی کند 
مگر اینکه مجوز سازمان محیط زیست و 
استاندارد را داشته باشند. وی در پاسخ به اینکه 
با این حساب چگونه این تعداد را وارد کردند، 
اظهارداشت: شاید به عنوان خودروهای 
اسقاطی توانستند وارد کنند، الان کجای 
دنیا اتوبوس با سن ۱۵ سال کار می کند؟ 
ما در ایران سن فرسودگی اتوبوس ها را ۱۰ 
سال اعلام کردیم چون جزو خودروهای 
پرپیمایش هستند و زود فرسوده می شوند. 
رئیس مرکز ملی هوا و تغییر اقلیم سازمان 
حفاظت محیط زیست، گفت: بند ص تبصره 
۷ قانون بودجه اجازه داده تا اتوبوس، مینی 
بوس، کامیون و ون با سن ۵ سال وارد شود 
و گفته شده که حداقل باید یورو ۵ باشد، حالا 
چه اتفاقی افتاده که شهرداری می خواهد 
برای تهران با این حجم آلودگی اتوبوس 
یورو ۴ آن هم با سن ۱۵ سال وارد کند. این در 
حالیست که تا قبل از سال ۱۳۸۴ حتی خرید 

اتوبوس دیزلی نو هم ممنوع بود.
وی تاکید کرد: سوخت های فسیلی انتشار 
آلایندگی دارند حتی اگر استانداردها هم 

رعایت شود، تهران انباشت آلایندگی دارد 
و دیگر توان آلودگی بیشتر را ندارد و حالا 
به جای اینکه بیاییم به سمت ناوگان حمل 
و نقل عمومی پاک برویم برخلاف آن عمل 
می کنیم، این مغایر سیاست های قانون هوای 
پاک است، در تهران آلودگی هوا بالاست و 
حتی اگر اتوبوس نو هم وارد کنیم نباید دیزل 
باشد، باید به سمت اتوبوس های برقی برویم.

گل علیزاده گفت: البته هنوز از مجلس 
مصوبه ای ندارند و در تلاش هستند تا مصوبه 
مربوطه را هم از دولت بگیرند، اگر مصوبه 
هیات وزیران را بگیرند ما نمی توانیم مانع 
شویم، اما حرف خودمان را می زنیم و به 

وظیفه خود عمل می کنیم.
وی بـا تاکید بـر اینکـه بـا توجه به شـرایط 
آلودگی هـوا در تهران، شـورای شـهر نباید 
اجـازه چنیـن کاری را بدهـد، تصریـح کرد: 
مـی گوینـد کـه نیـاز اتوبـوس در تهـران 
حدود ۹ هزار دسـتگاه اسـت، اکنـون حدود 
هـزار و ۹۰۰ دسـتگاه فعـال اسـت؛ یعنـی 
حدود ۷ هـزار دسـتگاه کمبود دارنـد اما این 
دلیل نمی شـود کـه اتوبوس های فرسـوده 
و از رده خـارج وارد کنیـم، الان کـه قـرار 
اسـت ۶۵۰ هـزار دسـتگاه اتوبوس یـورو ۵ 
وارد شـود می تواننـد بقیـه را هـم بـا همین 

اسـتاندارد وارد کننـد.
رئیس مرکز ملی هوا و تغییر اقلیم سازمان 
حفاظت محیط زیست، گفت: البته متوجه 
شرایط اقتصادی کشور هستیم اما قطعاً 
عوارض و خساراتی که این اتوبوس ها بر 
سلامت مردم وارد می کنند بسیار بیشتر از 
هزینه اولیه تأمین آنها خواهد بود. بنابراین 

قرار نیست شرایط را بدتر کنیم.
وی تاکید کرد: به طوری کلی تهران نباید 
به سمت خودرو محوری برود شرایط تهران 
ویژه است، باید به سمت حمل و نقل عمومی 
پاک مانند مترو برویم و تعداد واگن ها را 

افزایش دهیم.

اظهارنظرهای اتوبوسی رئیس شورای شهر تهران واکنش برانگیز شد؛

دست دوم ها بله، غیراستانداردها خیر!
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 خبــــر

توسط شرکت
دانش بنیان ایرانی انجام شد؛

اجـرای  در  موفقیـت 
هوشمند پروژه مدیریت 

پسـماند صنایـع

یک شـرکت دانش بنیـان ایرانـی فعال در 
حوزه مدیریت پسـماند موفق شـد سامانه 
هوشـمند مدیریت پسـماند صنایع را پیاده 

سـازی و اجرا کند.
مدیرعامـل  مرتضـوی  مجتبـی  سـید 
اندیشـان  هـم  دانش بنیـان  شـرکت 
ایـن  اصلـی  صنعـت مشـاور، هـدف 
مجموعـه را ارتقـای بهـره وری در حیطه 
مدیریـت پسـماند عنـوان کـرد و گفـت: 
طـرح  دانش بنیـان  مجموعـه  ایـن 
عظیـم مدیریـت هوشـمند پسـماندهای 
پالایشـگاهی و پتروشـیمی به صـورت 
کاملًا مکانیـزه را با اسـتفاده از روش های 
بزارهـای مناسـب و  بهبـود فرآینـد و ا
نرم افزارهـای کاربـردی و اسـتاندارد بـا 
دید مدیریـت برنامه ریزی منابع سـازمان 

)ERP( در دسـتور کار خـود قـرار داد.
وی درخصـوص اهمیـت و ضـرورت 
مدیریـت پسـماند خاطرنشـان کـرد: 
حمل ونقـل،  ذخیره سـازی،  مدیریـت 
دفـن و امحاء پسـماندهای پالایشـگاهی 
و پتروشـیمی به ویژه پسـماندهایی که در 
طی عملیات اجرایـی در واحدهای صنعتی 
تولید می شـوند و بـه دلیل وجود مـواد آلی 
سـمی و فلزات سـنگین و غیـره عمدتاً در 
دسته پسـماندهای ویژه و خطرناک جای 

می گیرنـد، بسـیار ضـروری اسـت.
ایـن فعـال حـوزه فنـاوری ادامـه داد: 
هرگونه حمل و نقـل، نگهداری یـا امحاء 
غیراصولـی این پسـماندها می تواند اثرات 
مخربـی را در محیـط زیسـت و کاهـش 
سـطح کیفیت زندگی و ایجـاد آلودگی در 

بر داشـته باشـد.
مرتضـوی یـادآور شـد: لازم اسـت بـا 
طـرح یـک سیسـتم اطلاعاتـی مدیریت 
پسـماند و همچنین با مدیریـت اطلاعات 
ایسـتگاه های نگهداری پسـماند، ماشین 
آلات حمـل و نقـل و کنتـرل تـردد آنهـا، 
عملکـرد تولیدکننـدگان و پیمانـکاران 
پسـماند و روش های مدیریت پسـماندها، 
بسـتری مناسـب برای اجرای چرخه های 
بهبـود و اقـدام اصلاحی در حـوزه کاهش 
ریسـک های ایمنـی و زیسـت محیطـی 

فراهم شـود.
وی بـه معرفـی محصـول دانـش بنیـان 
ایـن مجموعه بـه منظـور مدیریـت همه 
جانبـه پسـماند تحـت عنـوان نـرم افـزار 
جامـع مدیریـت پسـماندهای نفـت، گاز، 
پتروشـیمی و پالایشـگاهی پرداخـت و 
گفـت: بـا مطالعـه در زمینـه فرآیندهـای 
پسـماند متوجه شـدیم که در ایـن صنعت 
در کشـورمان نرم افزار سیستماتیک وجود 
نـدارد از همیـن رو بـا تحقیـق و توسـعه 
نرم افـزار جامـع مدیریـت پسـماندهای 
نفـت و گاز و پتروشـیمی را تولیـد کـرده 
و تاکنـون در بیـش از ده شـهر اسـتقرار 

دادیـم.
مدیرعامـل شـرکت هم اندیشـان صنعت 
مشـاور درخصـوص ویژگی هـای ایـن 
از  را  آن  کـه  دانش بنیـان  محصـول 
نمونه هـای داخلـی و خارجـی متمایـز 
می کنـد، تصریـح کرد: ایـن نرم افـزار ۱۳ 
مـاژول )کنتـرل و برنامه ریـزی تولیدی( 
دارد، ایـن درحالی اسـت که برخـی از این 
ماژول هـا رقیـب ندارنـد و همچنیـن این 
محصـول بـا کیفیـت برتـر از نمونه هـای 
خارجـی، قیمتـی بسـیار پایین تـر از آن ها 

دارد.
براسـاس گزارش معاونت علمی، فناوری 
و اقتصاد دانـش بنیان ریاسـت جمهوری، 
مرتضـوی ادامـه داد: اسـتفاده از ایـن 
نرم افـزار باعث شـده اسـت که بـه تمامی 
مسـائل مرتبـط بـا پسـماند بـه صـورت 
کامـلًا جزئـی نـگاه شـود بـه طـوری که 
اطلاعـات و داده هـای مرتبـط با پسـماند 
تـا رسـیدن بـه یکـی از مراحـل بازیافت، 
تفکیـک، پـردازش و یـا بازبابـی رهـا 
نمی شـود و تـا حصـول نتیجـه پیگیـری 
و فقـط درصورتـی کـه در مراحـل عنوان 

شـده جـای نگیـرد، دفـع می شـود.

تغییـر  حـال  در  دیجیتـال  فنـاوری 
سـبک کسـب و کارهـا و فضـای رقابتـی 
بیـن مشـاغل اسـت. هـوش مصنوعـی، 
خودکارسـازی و متـاورس تأثیـر زیـادی 
بـر رونـد شـغلی کارمنـدان خواهد داشـت. 
تکنولـوژی باعـث ایجـاد مشـاغل جدیـد 
می شـود، اما برخی از مشـاغل نیـز خودکار 

شده و کارمندان برکنار می شوند. 
بـرای از بیـن بـردن شـکاف های مهارتـی 
ناشـی از تکنولوژی باید بـر روی کارمندان 
سـرمایه گذاری زیـادی شـود. امـروزه بـا 
ظهـور و پیشـرفت تکنولوژی هایـی از 
جمله هـوش مصنوعی، ماننـد ChatGPT و 
Midjourney، بسـیاری از کارمندان نگران 
آینده شـغلی خـود هسـتند. اگرچـه در حال 

حاضـر هـوش مصنوعـی در صـدر جـدول 
تکنولوژی هاسـت، امـا خـب در ایـن میان 
تکنولوژی هـای دیگـری هـم هسـتند کـه 
قـرار اسـت در آینـده مشـاغل مـا را تحـت 
تأثیر قـرار دهند. بـه گفته شـرکت کاریابی 
جهانی Manpower Group، این 7 فناوری 
بیشـترین تأثیر را بر روند شـغلی انسـان در 

آینـده خواهنـد داشـت.
تکنولـوژی باعـث تغییـر زندگی می شـود: 
براسـاس تحقیقـات، دیجیتالـی شـدن 
روزافـزون کسـب و کارهـا زندگـی شـغلی 
برخـی کارمنـدان را تحـت تأثیر خـود قرار 
داده اسـت. در حـال حاضـر 70 درصـد 
سـازمان ها بـه دنبـال ایجـاد یـک همتای 
دیجیتـال بـرای شبیه سـازی فرآیندهـا 

و سـرعت بخشـیدن بـه خدمات شـان 
هسـتند. در سـال 202۳ حدود 700 میلیون 
کارمنـد از فناوری هـای متـاورس از جملـه 
واقعیـت مجـازی و واقعیت افزوده اسـتفاده 
می کننـد. جـذب نیروهـای کار بـه سـمت 
تکنولـوژی دیجیتالی باعـث افزایش تقاضا 
برای اسـتعدادهای فناوری اطلاعات شـده 
و کارمندان باید بـه صورت مکـرر به دنبال 

ارتقـای مهارت هایشـان باشـند.
هـوش مصنوعـی مولـد: طبـق گزارشـات 
به دسـت آمـده، امـروزه اسـتفاده از هوش 
مصنوعـی در محیـط کار در حـال افزایـش 
اسـت و حداقـل 50 درصـد از سـازمان ها 
اعـلام کرده انـد کـه حداقـل بـرای پیـش 
بردن برخی از عملیاتشـان دسـت بـه دامن 

هـوش مصنوعی می شـوند. این گزارشـات 
نشـان دهنده پیامدهـای هـوش مصنوعی 
بـر نیـروی کار اسـت. امـا خـب اسـتفاده 
زیـاد از هـوش مصنوعـی و پیشـرفت ایـن 
تکنولـوژی باعـث افزایـش تقاضـا بـرای 
استعدادهای یادگیری ماشـین، دانشمندان 
داده و مهندسـی پـردازش زبـان طبیعـی 

شـده اسـت.
 Manpower اینترنـت اشـیاء: بـه گـزارش
تا سـال 20۳0، ۳0 میلیارد دسـتگاه متصل 
وجود خواهد داشـت. در این صـورت تقاضا 
و نیـاز بـه معمـاران راه حـل و مهندسـان 
IoT( افزایـش می یابـد و  اینترنـت اشـیا )
در ایـن میان مشـاغل زیادی در ایـن رابطه 

ایجـاد خواهند شـد.

نرم افزار پیشـرفته: پیشـرفت در تکنولوژی 
نرم افزار باعث افزایش سـرعت کدنویسـی 
گـزارش  بـه  شـد.  خواهـد  عرضـه  و 
Manpower تـا تـا سـال 2025، 70 درصد 
نرم افزارهـا اینگونه پیشـرفت خواهند کرد. 
در این میان تقاضـا بـرای کارمندانی که در 
زمینـه فناوری اطلاعـات مهـارت دارند نیز 

افزایـش خواهـد یافت.
 ،Manpower پردازش ابـری: بـه گـزارش
تـا سـال 2025، 50 درصـد از کل عملیـات 
محاسـباتی سـطح بـالا براسـاس فضـای 
ابـری خواهنـد بـود. سـردمدار پـردازش 
ابـری سـایت هایی از جملـه آمـازون، 
مایکروسـافت و گـوگل هسـتند امـا در این 
میـان اپراتورهـای خصوصی کوچکتـر نیز 

در حـال رشـد و پیوسـتن به بـازار هسـتند. 
در ایـن میـان مدیـران ارشـد فنـاوری باید 
بـه دنبـال کسـب تجـارب و ارتقـای دانش 
و اطلاعـات و در نتیجـه کاهـش شـکاف 

مهارتـی باشـند.
امنیـت سـایبری: سـازمان ها و شـرکت ها 
بـرای افزایـش امنیـت و محافظـت از 
داده هایشـان به دنبـال ارتقای امنیت شـان 
هسـتند. بـرای افزایـش امنیت سـایبری از 
هـوش مصنوعی اسـتفاده زیادی می شـود. 
اکثـر کسـب و کارهـا بـرای محافظـت از 
داده هـا و اطلاعاتشـان هزینه هـای زیادی 
پرداخـت می کننـد. بـا پیشـرفت ایـن 
تکنولـوژی شـرکت ها بایـد کارمندانشـان 
را تا حـد نیـاز از نظـر مهارتـی ارتقـا دهند.
اتوماسـیون یـا خودکارسـازی: بسـیاری 
از سـازمان ها و شـرکت ها بـرای انجـام 
فرآیندهای تکـراری نیاز به خودکارسـازی 
دارنـد. بـه گـزارش Manpower ارزش 
بخـش رباتیـک جهانـی تـا سـال 20۳0 
260 میلیـارد دلار خواهـد رسـید  بـه 
و خودکارسـازی تـا سـال 2025 باعـث 
صرفه جویـی در کسـب و کارهـا تا سـالانه 
55 میلیارد دلار خواهد شـد. بعـلاوه، تقاضا 
بـرای کارمنـدان مسـلط در رباتیـک نیـز 
افزایـش خواهد یافـت. اما خـب کارمندانی 
که بـه دلیـل جایگزینـی اتوماسـیون از کار 
بـر کنار می شـوند بـرای رقابت در مشـاغل 

جدیـد بایـد مهـارت خـود را ارتقـا دهنـد.
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7 تکنولوژی که بیشترین تأثیر را بر مشاغل 
آینده خواهند داشت؛

گام های جدی و 
رو به جلوی هوش 
مصنوعی
پریسا جمدی

عکس خبر

معاون مرکز همکاری های علمی و بین المللی وزارت علوم، تحقیقات و فناوری :

ایران عضو بیش از 70 موسسه علمی بین المللی است
معـاون مرکـز همکاری هـای علمـی و بین المللـی 
وزارت علـوم، تحقیقـات و فنـاوری گفت: کشـورمان 
عضـو بیـش از 70 موسسـه علمـی بین المللی اسـت 
و سـالانه حـق عضویـت  ایـن مؤسسـه ها پرداخـت 
می شـود. محمدرضا عطار اضافه کرد: انتظـار می رود 
محققـان کشـور از خدمـات مشـترک عضویت های 

بیـن المللـی اطـلاع یابنـد و از آن بهره مند شـوند.
بـر اسـاس ایـن گـزارش، عطـار در همایـش معرفی 
فرصت های همـکاری محققـان ایرانی بـا مراکز بین 
المللـی سِـرن و سِـزامی گفت: ایـران به عنـوان یکی 
از بنیانگـذاران مرکـز بین المللی تابش سـینکروترون 
 )SESAME( بـرای کاربردهـای تجربـی در خاورمیانـه

شـناخته شـده است.
وی بـا بیـان اینکـه محققـان ایرانـی در حوزه هـای 
ساخت قطعات شـتاب پرتودهی در مقیاس بین المللی 
می توانند فعالیـت کنند، افـزود: زمینه هـای همکاری 
مشـترک با 2 مرکـز شـتاب دهنده در کشـور روسـیه 

بـرای ایجـاد آزمایشـگاه های چشـمه نـور و شـتاب 
دهنده های پزشـکی فراهم شـده اسـت که امیدواریم 
دانشـگاه ها و شـرکت های دانـش بنیـان مـا در ایـن 

زمینـه فعالیت هـای مؤثری داشـته باشـند.
معـاون مرکـز همکاری هـای علمـی و بین المللـی 
وزارت علـوم، بخشـی از مشـکلات علمـی کشـور را 
به دلیـل عـدم اطلاع رسـانی بـه دانشـمندان کشـور 
دانسـت و بـر برگـزاری رویدادهایـی با هـدف معرفی 
زمینه هـای همـکاری و توانمندی هـای محققـان 
ایرانـی بـه مراکـز بیـن المللـی و همچنیـن خدماتی 
که ایـن مراکـز می توانند به کشـور ما داشـته باشـند، 

تاکید کـرد.
وی خاطرنشـان کرد: برگـزاری ایـن رویـداد با هدف 
اطلاع رسـانی و توسـعه فعالیت های علمی پژوهشی 
بین المللی توسـط دانشـگاه صنعتـی اصفهـان قابل 

تقدیر اسـت.
مدیر امـور بین الملـل دانشـگاه صنعتی اصفهـان نیز 

در این زمینه گفـت: اولین گردهمایی سـزامی در اردن 
در سـال ۱۳۸0 و دومیـن همایـش در سـال ۱۳۸2 در 

دانشـگاه صنعتـی اصفهان برگزار شـد.
پیمـان مصـدق بـه بخشـی از مهم تریـن ارتباطات و 
فعالیت هـا در حـوزه ذرات فیزیـک، شـتاب دهنده و 
سـزامی در دنیـا اشـاره کـرد و افـزود: بهره بـرداری از 
نخسـتین شـتاب دهنده ها در سـال ۱۳۹6 و شـروع 
فعالیـت دانشـجویان رشـته فیزیـک و الکترونیـک 
از سـال ۱۳۹۸ در قالـب همـکاری بـا ایـن مراکـز را 
می تـوان نقطـه عطـف فعالیت هـای مـا در حـوزه 

شـتاب دهی دانسـت.
مصـدق تاکید کـرد: برگـزاری این همایـش می تواند 
در جهـت مشـارکت هـای علمـی، فعـال و راهبردی 
در دیپلماسـی علمی کشـور با سایر کشـورها راهگشا 
باشـد و هم افزایـی بیـن اسـاتید و صاحبـان حـوزه 

شـتاب دهنده ها را شـاهد باشـیم.
سرن و سـزامی 2 مرکز بین المللی هسـتند که بر پایه  

شتاب دهنده های ذرات بناگذاشته شـده اند؛ در سزامی 
بـا اسـتفاده از تابـش سـینکروترون، امـکان مطالعـه  
خواص مواد بـرای تحقیقات علوم بنیـادی و کاربردی 
در حوزه هـای مختلـف فراهـم می آید. شـتاب دهنده  
سـرن نیز برای مطالعه  خـواص ذرات تشـکیل دهنده  

عالم به کار مـی رود.
دانشـگاه صنعتی صفهان به عنـوان یک عضـو موثر 
در ایـن 2 پـروژه، نقـش مهمـی در گسـترش روابـط 
علمـی دانشـگاه های ایـران بـا ایـن موسسـه هـای 

علمی داشـته اسـت.
سـرن )CERN( یـا سـازمان اروپایـی پژوهش هـای 
هسـته ای، بزرگ تریـن آزمایشـگاه فیزیـک ذره ای 
جهان اسـت کـه در سـال ۱۹5۴ در کشـور سـوییس 
ایجاد شـد و 5۸0 دانشـگاه و مؤسسه پژوهشـی از ۸0 

کشـور جهـان بـه عضویـت آن درآمده انـد.
شـتابگر عظیم سـرن، بزرگ تریـن پروژه علمی بشـر 
اسـت که ایـران و به ویژه دانشـگاه صنعتـی اصفهان 

سـهم به سـزایی در راه انـدازی آزمایشـگاه CMS این 
پروژه داشـته اسـت.

عضویـت ایـران در پروژه هـای بین المللـی مرتبـط با 
شـتابگرها از جمله عضو مؤسـس چشـمه  نور سزامی 
)SESAME( کـه در اردن و بـا مشـارکت کشـورهای 
خاورمیانه راه اندازی شـده اسـت را می تـوان به عنوان 
نقطـه  عطفـی در صنایـع کشـور در زمینـه  سـاخت 
تجهیـزات مربوط بـه کنتـرل و هدایت پرتو دانسـت؛ 
ایـن عضویـت همچنیـن فرصـت ویـژه ای بـرای 
بهره بردن از یک آزمایشـگاه پیشـرفته برای شـناخت 

سـاختار مـواد بـرای مـا فراهم مـی آورد.
همایش یـک روزه معرفـی ظرفیت های همـکاری با 
سـرن و سـزامی در زمینه های پژوهشـی و فنـاوری با 
همکاری معاونت بین الملـل وزارت علوم و تحقیقات 
و فناوری و به همت مدیریت امور بین الملل دانشـگاه 
صنعتـی اصفهـان بـا حضـور جمعـی از متخصصان 

دانشـگاه و شـرکت های دانـش بنیان برگزار شـد.

تصویرسازی هوش مصنوعی از پیری چند بازیکن برتر فوتبال جهان/ قسمت اول
با همه گیر شـدن تب اسـتفاده از هـوش مصنوعی، هر روز شـاهد ایده هـای خلاقانه ای هسـتیم که هنرمنـدان در اسـتفاده از برنامه هـای هوش مصنوعـی برای خلـق تصاویـر باورنکردنی اسـتفاده می کنند. پـل پارسـونز، روزنامه نگار علمـی با اسـتفاده از برنامه هـوش مصنوعی 

Midjourney نشـان داده اسـت که ایـن چند بازیکـن برتر فوتبـال جهان در چنـد دهه آینـده وقتی که پیر شـدند چگونـه به نظر خواهند رسـید.
منبع: روزیاتو
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